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(Jednání zahájeno v 10.06 hodin.) 

 

Zahájení 

 

 Starosta pan Pavel Caldr: Vážené dámy, vážení pánové, ze zákona č. 131/2000 Sb. 

vyplývá, že jako starosta, který je zodpovědný za svolání a přípravu ustavujícího zasedání 

zastupitelstva městské části, z těchto důvodů zde sedím a prosím, abyste mi dovolili několik 

technikálií, než vlastní jednání zahájíme. 

 Chtěl bych z dnešního jednání zastupitelstva omluvit pana Mítha z důvodu zahraniční 

cesty. Dále v souladu s článkem 18 našeho jednacího řádu bych vám oznámil složení klubů, 

které mi byly nahlášeny. 

 Za klub TOP 09 – dovolím si, doufám, že mi to prominete, číst bez titulů: paní 

Eismannová Jaromíra, pan Hroza Michal, pan Kunert Ladislav, pan Šebesta Patrik, pan 

Kučera Petr, pan Petr Jan, pan Těšitel Alois, pan Vácha Filip, paní Zacharová Marie, paní 

Zykánová Jitka, předsedou klubu byl zvolen pan Filip Vácha. 

 Za klub Strany zelených, za klub Trojkoalice, omlouvám se – pan Bendl Jiří, paní 

Gjuričová Adéla, paní Jelínková Marie, paní Kotvová Iva, pan Kunc Daniel, pan Kutílek Petr, 

paní Niklová Jana, paní Rejchrtová Alžběta, paní Rejchrtová Petra, pan Svoboda Josef, pan 

Štěpánek Petr, předsedou klubu je Petr Štěpánek, místopředsedové pan Josef Svoboda, paní 

Iva Kotvová. 

 Za klub ODS je to pan Borkovec Aleš, paní Cingrošová Klára, pan Kovářík Zdeněk, 

Michková Lucie a pan Míth Jaroslav, předsedou klubu pan Zdeněk Kovářík. 

 Za klub sociální demokracie nemám písemně, ale předpokládám, že je to složení: pan 

Bodenlos Jiří, pan Horálek Petr, paní Krejčová Drahoslava, pan Ptáčník Karel a pan Šplíchal 

Karel, předsedou klubu je pan Petr Horálek. 

 O jiných klubech tady informaci nemám. 

 Dámy a pánové, na úvod si ještě dovolím poblahopřát všem zvoleným členům a 

členkám zastupitelstva. Dovolte mi popřát vám všem – nám všem společné úsilí za dobrý 

rozkvět Prahy 4 a držím vám k tomu palce. 

 Teď trošku k technickým věcem, co se týká hlasování, při prezentaci jste dostali 

elektronickou kartu do hlasovacího zařízení. Vidím, že přihlásit se zvládli všichni, čili netřeba 

to dále rozebírat. Nyní bychom si vyzkoušeli, jak hlasování probíhá, přihlášení do diskuse. Na 

vašem hlasovacím zařízení máte uprostřed dole velké tlačítko, pokud ho zmáčknete, tak se tím 

hlásíte do diskuse, což si můžeme vyzkoušet. Pokud mačkáte velké tlačítko uprostřed dole, 

tak se hlásíte do diskuse a pořadí přihlášených se zobrazuje na plátně za mnou. Ve chvíli, kdy 

tlačítko zmáčknete opět, tak se z té diskuse odhlásíte. Dovolím si upozornit, protože nemáme 

ještě zanesené předsedy klubů v hlasovacím zřízení, tak neskáčí jména s přednostním hlasem, 

ale předsedové klubu mají právo využít přihlášení přednostně, takže poprosím, pokud by 

k tomu dneska dospělo, abyste nějakým významným gestem ukázali, že se hlásíte přednostně 

jako předsedové klubů. 

 Co se týká hlasování, ve chvíli, kdy hlasování je spuštěno, tak se vám nad tlačítky 2, 3, 

4 také objeví pro, proti, zdržel se. Takže bych požádal teď o nějaké cvičné hlasování. (Signál.) 

Nyní tedy můžete hlasovat ano, ne, zdržel se, před vaším jménem se objeví příslušný 

čtvereček – zelený je pro, červený je proti, bílý je, že jste se hlasování zdrželi. (Signál o 

ukončení hlasování.) Dole vidíte výsledek hlasování – pro, proti, zdržel se, pro přijetí 

usnesení je zapotřebí vždy 23 členů či členek zastupitelstva, jinak usnesení přijato není. 

Zvládli jste to, nebo je potřeba ještě znovu zkoušet hlasování? (Hlas: Ještě jednou.) Tak 

uděláme ještě jedno hlasování. (Děje se.) Hlasování skončilo, výsledek pro 7, proti 14, 

zdrželo se 11. Doufám, že jsme pochopili, jak se hlasuje, všichni, nevidím žádnou námitku. 
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 Další důležitá věc je, pokud budete opouštět sál, protože je potřeba, aby zastupitelstvo 

bylo schopné jednat a usnášet se, aby bylo vždy přítomno alespoň 23 členek či členů 

zastupitelstva, takže ve chvíli, kdy opouštíte sál, vyndáte kartu z hlasovacího zařízení a 

odevzdáváte ji u organizačního oddělení, které z vašeho pohledu sedí po pravé straně. 

Dovolím si je představit – vedoucí organizačního oddělení je paní Milena Vedralová, která 

momentálně stojí, dále organizační oddělení je složeno z paní Dagmar Milerové a z paní Věry 

Bartoňkové. (Jmenované se představují povstáním.) Jakmile se budete vracet do sálu, tak je 

zase potřeba si kartičkou vyzvednout u organizačního oddělení a zasunout zpět do 

hlasovacího zařízení. Takže poprosím, nezapomínejme na to, protože není možné, aby se 

jednalo ve chvíli, kdy není dostatek členek či členů zastupitelstva přítomných v sále. 

 Ve chvíli, kdy končí zasedání, tak samozřejmě prosím, abyste kartičky odevzdali a 

nebrali si je sebou domů. Jinak s kartičkami jste dostali takové visačky s vašimi jmény, u nich 

je flashdisk. Poprosím zase, pokud byste měli nějaké návrhy usnesení, což asi nebude otázkou 

dneška, ale příštích zasedání, kdy budete třeba chtít předložit nějaký jiný návrh, je dobré ho 

mít sepsaný a na té flashce ho předat organizačnímu oddělení, aby příslušné usnesení bylo 

promítnuto za mnou na plátně a bylo vidět, o čem se hlasuje. Zrychlí to ten proces, jinak to 

musí organizační oddělení složitě přepisovat. Takže poprosím, abyste ty flashdisky využívali 

maximálně, jak jen je to možné. 

 Z důvodu stenografického zápisu je potřeba alespoň pro začátek, protože organizační 

oddělení nezná všechny nás, co tady sedíme, abyste v případě, že se přihlásíte, řekli zřetelně 

svoje jméno do mikrofonu a přednesli příslušný návrh. Vítám také stenografky, dneska paní 

Jindru Podvalovou a paní Evu Miladu Julii Jaklovou, sedí tady za mnou, z vašeho pohledu po 

levé straně a dělají stenografický zápis z každého zasedání zastupitelstva. 

 K technickým věcem by to mělo být všechno. Pokud nemáte dotazy – je-li nějaký 

takový? (Nikdo se nehlásí.) 

 

 Vážení členové a členky zastupitelstva, tímto zahajuji jednání ustavujícího zasedání 

nově zvoleného Zastupitelstva městské části Praha 4. 

 Ustavující zasedání Zastupitelstva městské části Praha 4 bylo svoláno v souladu s § 61 

zákona č. 131/2000 Sb., o hlavním městě Praze, v aktuálním znění. V této chvíli mi dovolte, 

abych oficiálně přivítal zástupce organizací, vedoucí odborů Úřadu městské části Praha 4, 

další hosty, veřejnost a všechny ostatní, kteří se dnešního jednání účastní. 

 Zasedání nově zvoleného Zastupitelstva městské části Praha 4 bylo řádně svoláno a při 

jeho zahájení se prezentovalo 44 členek a členů zastupitelstva, to znamená, že zasedání je 

schopno jednat a usnášet se. 

 Jak již bylo řečeno, z dnešního jednání se pořizuje doslovný zápis a já nyní požádám 

dva z vás, aby tento zápis později ověřili. Dovolím si sáhnout do bývalých a současných členů 

zastupitelstva, než se s tím noví členové zastupitelstva seznámí, takže bych požádal kolegu 

Schneidera. Souhlasí. A pana Petra Kučeru? (Souhlasí.) Děkuji. Tímto máme ověřovatele 

dnešního zápisu. 

 Dámy a pánové, nyní přistoupíme k asi nejslavnostnějšímu bodu, tím je složení slibu 

členů Zastupitelstva městské části Praha 4. 

 

1. Slib členů Zastupitelstva městské části Praha 4 

 

 Postup bude následující: Nejdříve paní Englová, která sedí po mé pravé ruce, 

momentálně zastupuje tajemníka úřadu, přečte znění slibu, potom pracovnice kanceláře 

starosty vyzve jednoho po druhém z vás, a vy do mých rukou budete skládat slib tím, že 

nahlas řeknete slovo „slibuji“. Nahlas, prosím. A následně se podepíšete a ten slib písemně 
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stvrdíte svým podpisem. Po složení slibu vámi všemi složím slib já, a to do rukou druhého 

nejstaršího člena zastupitelstva. (Krátká porada u předsednického stolu.) 

Prosím vás, je to § 50 zákona o hlavním městě Praze, bod 4, který říká: Slib složí člen 

zastupitelstva do rukou předsedajícího zasedání zastupitelstva a pronese slovo „slibuji“. 

Předsedající ustavujícího zasedání zastupitelstva skládá slib jako poslední do rukou druhého 

nejstaršího člena Zastupitelstva hlavního města Prahy. Složení slibu stvrdí člen Zastupitelstva 

hlavního města Prahy svým podpisem. 

Dle mých informací druhý nejstarší člen zastupitelstva je pan Karel Šplíchal. 

 Takže, dámy a pánové, já poprosím o klid a prosím, abychom všichni povstali. (Děje 

se. Slib čte paní Englová:) 

 

Slib člena Zastupitelstva městské části Praha 4: Slibuji věrnost České republice, slibuji 

na svou čest a svědomí, že svoji funkci budu vykonávat svědomitě, v zájmu městské části 

Praha 4 a jejích občanů, řídit se Ústavou a zákony České republiky. 

 

 (Pracovnice organizačního oddělení čte jména nově zvolených zastupitelů, kteří 

skládají slib do rukou starosty pana Caldra a podepisují příslušnou listinu. Slib složili tito 

zastupitelé – do rukou pana starosty Pavla Caldra:) 

 

Jiří Bendl 

Jiří Bodenlos 

Aleš Borkovec 

Klára Cingrošová 

Petr Crkoň 

Jaromíra Eismannová 

Adéla Gjuričová 

Petr Horálek 

Tomáš Hrdinka 

Michal Hroza 

Viktor Janouškovec 

Marie Jelínková 

Iva Kotvová 

Zdeněk Kovářík 

Aneta Krajcová 

Drahoslava Krejčová 

Petr Kučera 

Daniel Kunc 

Ladislav Kunert 

Petr Kutílek 

Radek Lacko 

Antonín Lébl 

Jarmila Machová 

Lucie Michková 

(Jaroslav Míth – čten, oznámena nepřítomnost, slib nesložen) 

Jana Niklová 

Martin Nikolo 

Jan Petr 

Zdeněk Pokorný 

Karel Ptáčník 

Alžběta Rejchrtová 
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Petra Rejchrtová 

Ondřej Růžička 

Jan Schneider 

Josef Svoboda 

Patrik Šebesta 

Karel Šplíchal 

Petr Štěpánek 

Alois Těšitel 

Filip Vácha 

Ivo Vaněk 

Marie Zacharová 

Lukáš Zicha 

Jitka Zykánová 

(do rukou pana Karla Šplíchala:) 

Pavel Caldr 

 

 Starosta pan Pavel Caldr: Dámy a pánové, tímto je slib ukončen, můžeme se 

posadit. Já děkuji. Mám tady přihlášku z řad veřejnosti, já jsem to chtěl nechat až po složení 

slibu. Vyzývám teď pana Karla Koláře, který se přihlásil k bodu č. 1. Prosím, máte slovo. 

 

 Pan Karel Kolář: Vážení nově zvolení zastupitelé, budoucí pane starosto a budoucí 

rado, vážení přítomní občané, tak jako před 25 lety – začnu symbolicky cinkotem klíčů na 

připomenutí vítězství občanů v letošních komunálních volbách na Praze 4. Je mi ctí vystoupit 

v bodu slib zastupitelů. 

Dovolte, abych úvodem zaprvé popřál, věřím, že i jménem občanů městské části Praha 

4, kteří dali své hlasy vám, představitelům politických stran a jednoho hnutí, na počátku vaší 

nesnadné práce do volebního období 2014-2018 hodně znalostí problematiky při správě 

městské části Praha 4 a úspěšné a efektivní řízení této správy. Někteří z vás, myslím ty 

z bývalé opozice, je mají z předchozích období, a to je dobře. 

Zadruhé abych poděkoval nám, občanům Prahy 4, kteří se o úspěšný výsledek 

demokratických komunálních voleb zasloužili, i přes pokus volby zpochybnit. Nevyšel. Po 22 

letech se tak podařilo dosáhnout zásadní změny ve volebních výsledcích proti minulosti. 

Odpovědní občané dali zřetelně najevo, že si přejí tuto zásadní změnu u kormidla lodi 

jménem městská část Praha 4 a komu dávají na čtyři roky svoji důvěru. Chtěl bych věřit, 

stejně tak jako občané, kteří vás zvolili, ale i ti, co nevyužili svého volebního práva, že 

v průběhu celého volebního období a výkonu mandátu zastupitele na jednotlivých pozicích 

budete jednat tak, jak jste se k tomu zavázali právě svým slibem. 

Neberte tento slib na lehkou váhu. Je otázkou vaší cti a svědomí. Nezklamte důvěru 

voličů, kterou vám po 24 letech vlády jen tradičních politických stran, spíše jen jedné, dali. 

Víme dobře, jak dobře vládli a jaké kauzy je provázely. Zatím nevíme, zda a jaké po nich 

případně zanechali nějaké škody. Pokud ano, tak věřím, že budou řádně vyšetřeny, včetně 

vyvození odpovědnosti, nikoliv jen politické. Vězte, že my občané, voliči vás budeme v tomto 

volebním období ve vašem konání a rozhodování o nakládání s veřejnými prostředky v našem 

zastoupení nejen bedlivě sledovat, ale věřím, že budeme schopni i v rámci nám daných 

prostředků je kontrolovat více a lépe, než to bylo možné v minulosti. Důvěřuj, ale prověřuj. 

To nám brzy ukáže váš přístup k návrhům občanů k některým potřebným změnám 

v jednacích řádech či v jiných předpisech, zda je přijmete, nebo je odmítnete. 

V zastupitelské demokracii ve vyspělých západních zemích jsou občanské iniciativy 

v komunální politice její konstruktivní součástí. Věřím, že i my, občané Prahy 4 si nyní ve 

větší míře než dosud uvědomíme plně váhu a nezbytnost občanské iniciativy a dosáhneme 



1. (ustavující) zasedání ZMČ  26. 11. 2014 7 

postupně toho, že se staneme spolutvůrci naší společné komunální politiky s vámi, našimi 

zvolenými zástupci ve prospěch nás všech, bez rozdílu věku. 

Věřím, že v dalších volbách my, občané voliči už nedopustíme návrat zastupitelské 

pseudodemokracie, jakou jsme měli dosud, téměř 24 let, to je rozhodování o nás bez nás. 

Bude to závislé zcela na výsledcích vašeho rozhodování a konání. Podle toho se budou 

občané Prahy 4 rozhodovat za 4 roky u dalších voleb. 

Vážení zastupitelé, mějte to, prosím, spolu s vaším dnešním slibem denně na paměti. 

Děkuji vám za pozornost. (Potlesk.) 

 

Starosta pan Pavel Caldr: Děkuji. Další přihlášky nemám, ani z řad zastupitelů 

nevidím, že by se k bodu číslo 1 někdo hlásil, takže tím končím bod číslo 1. 

Zahajují bod číslo 2, kterým je 

 

2. Schválení programu ustavujícího zasedání ZMČ Praha 4 

 

 Návrh programu jste dostali ve svých materiálech. Nyní je prostor pro vás, pokud 

chcete podat návrh na úpravu programu. Prvním přihlášeným je pan Petr Horálek. Prosím. 

 

 Zastupitel pan Petr Horálek: Děkuji za slovo. Já mám dva návrhy na úpravu. Zaprvé 

navrhuji vyškrtnout bod 16, protože se domnívám, že jednací řád výborů již máme a stále 

platí, protože tím, že skončilo volební období, tak ten jednací řád, co schválilo minulé 

zastupitelstvo, nepozbyl platnosti. 

Dále mám návrh na sloučení bodů 11 až 15 pod tímto názvem: Zřízení výborů, volba 

předsedů výborů, volba členů výborů, volba tajemníků. Domnívám se, že zastupitelstvo se 

může v tomto bodě rozhodnout, jaké výbory chce zřídit nad rámec zákonné povinnosti, kolik 

budou mít členů, zda předsedové těchto výborů budou uvolnění nebo neuvolnění, a aby 

provedlo volbu včetně tajemníků. Děkuji. 

 

 Starosta pan Pavel Caldr: Děkuji. Dalším přihlášeným je paní Machová, prosím. 

 

 Zastupitelka paní Jarmila Machová: Já mám připomínku formulační k bodům 4 a 5, 

kde se mají volit pracovní výbory. Podle jednacího řádu se výbory volí, nikoli zřizují, takže 

bych navrhovala tam ponechat „Volba předsedy a členů návrhového výboru pro 1. zasedání 

Zastupitelstva MČ Praha 4“. To zřízení návrhového výboru na začátku škrtnout v obou 

bodech a podle toho potom upravit i usnesení. 

 

 Starosta pan Pavel Caldr: Děkuji. Dalším přihlášeným je pan Zdeněk Kovářík. 

Prosím. 

 

 Zastupitel pan Zdeněk Kovářík: Dobrý den, dámy a pánové, já bych požádal pana 

ctěného kolegu, předsedu klubu sociální demokracie, zda by čárky v navrhovaném upraveném 

bodu nebyl ochoten dát jako jednotlivé body, myslím, že by to bylo srozumitelnější. Čili jeden 

bod zřízení výborů, další bod volba předsedů, další bod volba členů, poslední bod volba 

zapisovatelů. Myslím, že by to bylo vhodnější, než to dávat jako jednotlivé čárky jednoho 

bodu. Ale netrvám na tom, že by to bylo kruciální, ale myslím, že by to bylo jednodušší. 

 

 Starosta pan Pavel Caldr: Děkuji. Jako další je přihlášen pan kolega Petr Horálek, 

prosím. 
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 Zastupitel pan Petr Horálek: V tom případě bych navrhl, abych navázal na kolegu 

Kováříka, aby ten bod zněl: Zřízení výborů: a), b), c), d). To znamená – a) by bylo rozhodnutí 

o počtu výborů a počtu členů výborů, včetně uvolněnosti a neuvolněnosti předsedů, to říkám 

už ne jako název toho bodu a), b) volba předsedů, c) volba členů výborů, d) volba tajemníků 

výborů. 

 

 Starosta pan Pavel Caldr: Děkuji. Jiný návrh nevidím, takže jenom k paní Machové, 

zákon o hlavním městě Praze říká, že zřizuje, takže je to asi jedno, můžeme si samozřejmě 

zahlasovat, zákon říká přímo, že zastupitelstvo zřizuje jako své poradní orgány výbory. 

Co se týká návrhu pana kolegy Horálka, tak jenom chci říct, že zastupitelstvo 

samozřejmě může rozhodnout, jaké chce mít výbory, ale mimo finančního a kontrolního, 

které zřídit musí ze zákona. Já nechám hlasovat zastupitelstvo, ať rozhodne svým hlasováním, 

jak se program upraví. Takže kolega Kovářík neměl žádný návrh, tam jenom šlo o nějakou 

drobnou úpravu návrhu kolegy Horálka. 

Teď je návrh paní Machové, jestli jsem pochopil, v bodu 4 a 5 chcete vyškrtnout 

„zřízení návrhového výboru pro 1. zasedání zastupitelstva“ a nechat tam jenom „volba 

předsedy a členů návrhového výboru“. Je to tak? (Jmenovaná souhlasí.) Takže budeme 

hlasovat o tom, jestli v bodě 4 uděláme úpravu, že bod 4 se bude nazývat pouze „Volba 

předsedy a členů návrhového výboru“. Pojďme, prosím, hlasovat. 

 

 (Hlasuje se.) Pro 14, proti 3, zdrželo se 22. 

Návrh nebyl přijat. 

 

 Nyní budeme hlasovat o tomtéž v bodě č. 5. 

 

 (Hlasuje se.) Pro 7, proti 1, zdrželo se 32. 

Návrh nebyl přijat. 

 

 Tím jsme vypořádali návrhy paní zastupitelky Machové. 

 Nyní návrh kolegy Horálka. Teď jenom poprosím, pane kolego, jestli byste mě 

sledoval, jestli to řeknu dobře. Navrhujete tedy, aby byl bod 11, který by se jmenoval „Zřízení 

finančního výboru, a) rozhodnutí o počtu členů. (Poznámka.) Zřízení výborů. Dobře. Pak by 

bylo a) rozhodnutí o počtu členů, b) volba předsedy, c) volba členů, d) volba tajemníka. (Další 

vysvětlení navrhovatele mimo mikrofon.) To by byl bod 11. Body 12, 13, 14, 15 by se 

začlenily do bodu číslo 11. Je to tak? (Nejsou námitky.) Řekl jsem to dost srozumitelně, aby 

všichni členky a členové zastupitelstva rozuměli? To znamená, bod 11 by se jmenoval 

„Zřízení výborů: a) rozhodnutí o počtu členů, b) volba předsedů, c) volba členů, d) volba 

tajemníků výborů. Body 12, 13, 14, 15 by vypadly a ostatní se přečíslovaly. Pojďme hlasovat. 

 

 (Hlasuje se.) Pro 30, proti 2, zdrželo se 10. 

Návrh byl přijat. 

 

 Druhý návrh, který jste měl, je, vyškrtnout bod číslo 16. Jednací řád výborů ZMČ. 

Jenom pro upřesnění, ten jednací řád, který byl, se jmenoval „Jednací řád výborů pro volební 

období 2010-2014“. Takže ten jednací řád v podstatě už neplatí. Takže se vás jenom ptám, 

jestli trváte na tom, abychom tento bod hlasovali jako vyškrtnout, pak sice zřídíme výbory, ale 

nebudou mít jednací řád. Samozřejmě můžeme pak v průběhu programu udělat změnu, ale ten 

jednací řád se fakt jmenoval „pro volební období 2010-2014“. (Poznámka mimo mikrofon, 

nelze zaznamenat.) Takže necháme to tam? Dobře. Takže stahujte svůj návrh. (Námitka.) 

Nestahujete, chcete hlasovat o tom, abychom vyřadili bod číslo 16. Dobře, pojďme hlasovat. 
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 (Hlasuje se.) Pro 29, proti 7, zdrželo se 6. 

Návrh byl přijat. 

 

 Nyní budeme hlasovat o programu jako celku, to znamená, změna je, že vypadl bod 16 

a bod 11 je sloučen až po bod 15. Pojďme hlasovat. 

 

 (Hlasuje se.) Pro 40, proti 0, zdrželi se 3. 

Návrh byl přijat. 

 

 Tím máme schválený dnešní program ustavujícího zasedání zastupitelstva. 

 Tím tedy končím bod 2 a otevírám bod číslo 3, kterým je 

 

3. Schválení volebního řádu ZMČ Praha 4 

 

 Volební řád jste dostali ve svých materiálech, takže nyní je prostor pro vaše případné 

připomínky a návrhy. (Nikdo se nehlásí.) Není tomu tak, takže můžeme hlasovat o bodě číslo 

3: 

 

 (Hlasuje se.) Pro 42, proti 0, zdrželi se 2. Návrh byl přijat. 

 Číslo usnesení je 1Z-1/2014. 

 

 Ještě jenom takovou technickou připomínku. Pokud zmáčknete pro, proti, zdržel se, do 

ukončení hlasování a zaznění signálu můžete svoji volbu ještě změnit. To je pro případ, že by 

se někdo umáčknul, tak neznamená to, že ještě své rozhodnutí, než zazní konečný signál, 

nemůže změnit. 

 Nyní jsme u bodu číslo 4, čímž je 

 

4. Zřízení návrhového výboru pro 1. zasedání ZMČ Praha 4 a volba předsedy a členů 

návrhového výboru 

 

 Vzhledem k tomu, že jsme si schválili volební řád, který upravuje i volbu výborů, tak 

jenom upozorňuji, že by se podle jednacího řádu mělo hlasovat tajně. Otevírám bod číslo 4 a 

poprosím o první návrhy na zřízení návrhového výboru pro dnešní zasedání zastupitelstva. 

Přihlášený je pan Zdeněk Kovářík. 

 

 Zastupitel pan Zdeněk Kovářík: Za klub ODS navrhujeme moji maličkost, čili 

Zdeňka Kováříka na člena návrhového výboru. 

 

 Starosta pan Pavel Caldr: Za klub ODS pan Zdeněk Kovářík. Dalším přihlášeným je 

pan Horálek Petr. 

 

 Zastupitel pan Petr Horálek: Za klub ČSSD navrhuji také sám sebe, Petra Horálka, a 

rovnou na předsedu. (Pobavení a poznámky z pléna.) Tady je „předseda a členové“. 

 

 Starosta pan Pavel Caldr: Děkuji. Paní kolegyně Kotvová, prosím. 

 

 Zastupitelka paní Iva Kotvová: Za klub Trojkoalice navrhuji paní Alžbětu 

Rejchrtovou. 
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 Starosta pan Pavel Caldr: Děkuji. Pan kolega Vácha. 

 

 Zastupitel pan Filip Vácha: Za klub TOP 09 navrhuji Petra Kučeru. 

 

 Starosta pan Pavel Caldr: Děkuji. Pan kolega Crkoň, prosím. 

 

 Zastupitel pan Petr Crkoň: Za klub ANO navrhuji paní Jarmilu Machovou. 

 

 Starosta pan Pavel Caldr: Jiné návrhy nevidím. Není tomu tak, přečtu to: Návrhy 

jsou pan Horálek Petr jako předseda návrhového výboru, členové: Zdeněk Kovářík, Alžběta 

Rejchrtová, Petr Kučera, Jarmila Machová. Nyní bychom měli hlasovat tajně, pokud nedá 

někdo procedurální návrh, abychom výbory tajně nedělali. Kolega Štěpánek. 

 

 Zastupitel pan Petr Štěpánek: Dávám procedurální návrh pro oba tyto body, bylo 

zvykem, že se hlasovalo en bloc o všech, veřejně. Takže dávám návrh jak pro bod 4, tak pro 

bod 5, abychom odhlasovali hlasování en bloc veřejně. 

 

 Starosta pan Pavel Caldr: Dobře, děkuji. O procedurálním návrhu rozhodneme 

hlasováním bez rozpravy, hned. Takže pojďme hlasovat o rozhodnutí, že volba předsedů a 

členů návrhového výboru a volebního výboru bude hlasována aklamací. 

 

 (Hlasuje se.) Pro 42, proti 0, zdrželi se 2. 

Návrh byl přijat. 

 

 Takže návrh na zřízení návrhového výboru s členy a předsedou máme, pojďme, 

prosím, hlasovat. 

 

 (Hlasuje se.) Pro 44, proti 0, zdrželo se 0. 

Návrh byl přijat. 

 (Usnesení číslo 1Z-2/2014.) 

 

 Tím máme zřízen návrhový výbor pro toto zasedání, včetně jeho předsedy. Pro vaši 

informaci, obvyklé je, že poté, co se uvolní místo dole a bude zvolena nová rada, tak 

návrhový výbor sedí společně vzadu proti mně, z vašeho pohledu vpravo za vámi, to je 

v poslední lavici. To bohužel dneska není možné, takže se budete muset domluvit 

momentálně z místa. Čímž končím bod 4. 

 Otevírám bod 5, to je 

 

5. Zřízení volebního výboru pro 1. ZMČ Praha 4 a volba předsedy a členů 

volebního výboru 

 

 Prosím o vaše návrhy. Zdeněk Kovářík, prosím. 

 

 Zastupitel pan Zdeněk Kovářík (hovoří bez mikrofonu, klub ODS navrhuje paní 

Kláru Cingrošovou.) 

 

 Starosta pan Pavel Caldr: Klára Cingrošová. Dalším přihlášeným je pan Crkoň Petr, 

prosím. 

 

 Zastupitel pan Petr Crkoň: Klub ANO navrhuje pana Viktora Janouškovce. 
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 Starosta pan Pavel Caldr: Děkuji. Dalším přihlášeným je pan kolega Vácha. Prosím. 

 

 Zastupitel pan Filip Vácha: Za klub TOP 09 navrhuji na předsedu kolegu Aloise 

Těšitele. 

 

 Starosta pan Pavel Caldr: Děkuji. Dalším přihlášeným je Horálek Petr. 

 

 Zastupitel pan Petr Horálek: Navrhuji paní Drahoslavu Krejčovou. 

 

 Starosta pan Pavel Caldr: Děkuji. Paní kolegyně Kotvová. 

 

 Zastupitelka paní Iva Kotvová: Navrhuji pana Jiřího Bendla. 

 

 Starosta pan Pavel Caldr: Děkuji. Další návrhy nevidím, takže složení zase přečtu: 

předseda volebního výboru pan Alois Těšitel, členové: Klára Cingrošová, Viktor 

Janouškovec, Drahoslava Krejčová, Jiří Bendl. Můžeme hlasovat. 

 

 (Hlasuje se.) Pro 40, proti 0, zdržel se 1. 

Návrh byl přijat, čímž máme zvolen volební výbor. 

(Usnesení číslo 1Z-3/2014.) 

 

Končím tímto bod číslo 5 a zahajuji bod číslo 6, kterým je 

 

6. Složení Rady městské části Praha 4 

 

 Poprosím o vaše návrhy. S technickou se hlásí pan kolega Horálek. 

 

 Zastupitel pan Petr Horálek: Jako předseda klubu žádám o 15minutovou přestávku. 

 

 Starosta pan Pavel Caldr: Dobře, vyhlašuji 15minutovou přestávku, budeme 

pokračovat v 11.05 hodin. 

 

(Přestávka.) 

 

 Starosta pan Pavel Caldr: Dámy a pánové, už je dávno po přestávce, já bych 

poprosil, abyste zaujali svá místa, abychom mohli pokračovat. (Po chvíli:) 

 Dámy a pánové, poprosím o klid v sále. Pro stenozáznam jenom nadiktuji, že v bodu 

č. 4. Zřízení návrhového výboru je číslo usnesení 1Z-2/2014, v bodu č. 5. Zřízení volebního 

výboru je číslo usnesení 1Z-3/2014. 

 Nyní jsme v bodě číslo 6. Složení Rady městské části Praha 4 a já čekám návrhy. 

Přihlášen kolega Horálek Petr, prosím. 

 

 Zastupitel pan Petr Horálek: Děkuji. Já bych rád dal návrh usnesení, už jsem ho 

v rámci přestávky dal i organizačnímu, ale já ho přečtu na mikrofon, pak ho uvidíte i na 

monitoru. Usnesení zní – název zůstává stejný, ke složení Rady městské části Praha 4: 

 Zastupitelstvo městské části Praha 4 

rozhodlo, že Rada městské části Praha 4 bude mít ve volebním období 2014-2018 devět členů, 

z toho: starosta uvolněný, 3 zástupci starosty uvolnění, 3 členové rady uvolnění, 2 členové 

rady neuvolnění. 
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 Starosta pan Pavel Caldr: Dobře, děkuji. Jsou nějaké další návrhy? Nevidím. Víme 

všichni, o čem hlasujeme? (Nikdo se nehlásí.) Nevidím žádnou námitku, pojďme tedy 

hlasovat. 

 

 (Hlasuje se.) Pro 30, proti 2, zdrželo se 10. 

Návrh byl přijat. 

 Číslo usnesení 1Z-4/2014. 

 

 Čímž končím bod číslo 6. 

 Otevírám bod číslo 

 

7. Volba starosty městské části Praha 4 

 

 Očekávám návrhy na kandidáty na starostu městské části Praha 4 s tím, že je potřeba 

podle volebního řádu dát je návrhovému výboru písemně. Přihlášena je paní kolegyně 

Kotvová. 

 

 Zastupitelka paní Iva Kotvová: Dobrý den, vážené kolegyně a kolegové, já bych 

chtěla s ohledem na uzavřenou koaliční smlouvu mezi Trojkoalicí, což je Strana zelených, 

KDU-ČSL, Starostové a nezávislí, dalším koaličním partnerem je TOP 09 a dále Česká strana 

sociálně demokratická, nominovat na starostu městské části Praha 4 pana Petra Štěpánka. 

 

 Starosta pan Pavel Caldr: Děkuji. Zároveň se vám, členové, omlouvám, protože 

mám tady přihlášku z řad veřejnosti, takže já poprosím, protože veřejnost vystupuje před 

zastupiteli, pana Karla Koláře, aby vystoupil. (Pan Kolář v tomto okamžiku nechce 

vystoupit.) Dobře, teď ne, tak stahuji. Žádné další návrhy nejsou? Jsou, pan Petr Crkoň. 

Prosím, máte slovo. 

 

 Zastupitel pan Petr Crkoň: Já prosím o 15minutovou přestávku před samotnou 

volbou. 

 

 Starosta pan Pavel Caldr: Děkuji. Zeptám se návrhového výboru, jak dlouho 

potřebuje – respektive organizačního na výrobu lístků. Pět minut, do té doby připravíte lístky, 

takže vyhlašuji přestávku na 15 minut, pokračovat budeme v 11.30 hodin s tím, že by měly 

být připraveny lístky a bude moci být zahájena volba. 

 

(Přestávka.) 

 

 Starosta pan Pavel Caldr: Dámy a pánové, prosím, abyste se vrátili do sálu. 

Dámy a pánové, pokračujeme v dnešním jednání zastupitelstva. V souladu s volebním 

řádem se nyní zeptám, jestli jsou ještě jiné návrhy. (Nikdo se nehlásí.) Není tomu tak. Zeptám 

se, jestli volební výbor má vyhotoven seznam kandidátů včetně volebních lístků. (Souhlas.) 

Nyní v souladu s volebním řádem se ptám navrženého kandidáta, zda se svou kandidaturou 

souhlasí. Pan kolega Štěpánek. 

 

Zastupitel pan Petr Štěpánek: Souhlasím. Děkuji. 
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Starosta pan Pavel Caldr: Děkuji. Nyní si myslím, že bychom měli dát prostor 

kandidátu, pokud chce, aby vystoupil. Ještě jsem viděl pana Kováříka, že se hlásí. Ne. Tak 

panu kolegu Štěpánkovi dávám slovo. 

 

Zastupitel pan Petr Štěpánek: Vážené zastupitelky, vážení zastupitelé, vážení hosté, 

děkuji za nominaci na starostu městské části. Zároveň oznamuji podepsání koaliční smlouvy 

mezi třemi subjekty – Trojkoalicí, ČSSD a TOP 09. Rád bych vás seznámil s některými 

prioritami z této podepsané koaliční smlouvy, aby i ostatní, kteří nejsou součástí ujednání, 

měli přehled o dalším směřování. Zároveň vás ujišťuji, že navzdory podepsané koaliční 

smlouvě se budeme snažit tak, aby se do další činnosti mohlo zapojit všech 45 zastupitelů a 

veřejnost. 

Přihlásili jsme se k rozpočtové odpovědnosti tak, jako spousta jiných subjektů a věřím, 

že si v tom budeme rozumět. Co se týče grantové politiky obce, tak bychom rádi vedle toho, 

co je zaběhlé, ještě zavedli víceleté granty, abychom v odůvodněných případech zajistili 

stabilitu projektů, aby projekty nemusely běhat od nového roku do Vánoc, protože někde 

prostě to jde třeba podle školního roku a jinak, takže určitě ta věc se bude hodit. 

Chceme navázat na zázemí, které je tady v jeslích, mateřských školách a denních 

stacionářích tak, aby nadále sloužily dobře občanům této obce. K tomu patří především 

vhodné navýšení kapacity mateřských škol. 

Máme tady před sebou velkou výzvu v podobě revitalizace a znovuotevření koupaliště 

Lhotka. Od minulého vedení ho získáváme do majetku, takže teď půjde o co, co nejlépe se o 

ten prostor postarat a dotáhnout to, co jsme tady minule společně začali. 

Máme bytový fond a máme za něj zodpovědnost. Během tohoto volebního období 

bude přijat vládou zákon o sociálním bydlení, což bude znamenat zásadní proměnu v bytové 

politice všech městských částí a já vás všechny vyzývám, abyste se podíleli na přípravě, tak 

abychom naši bytovou politiku upravili ve prospěch občanů, těch, kteří tam bydlí, a sociálně 

potřebných, tak jak nám uloží zákon. 

Je tady nedokončená 4c privatizace bytového fondu a jednotlivé byty 

v privatizovaných domech, budeme muset dokončit privatizaci 4c a rozhodnout o tom, jak 

naložit se zbytkem. 

Jsme průměrným věkem jednou z nejstarších městských částí, takže bude potřeba 

navyšovat možnosti v domech seniorů. Máme tady rozdělaný projekt, který pevně věřím, že 

po nějaké úpravě dokončíme. 

Dále tady máme městské akciovky, kde v minulosti byly určité problémy a budeme je 

potřebovat konsolidovat, vyřešit věci týkající se zásobování teplem a další, věřím, že se nám 

to podaří. 

Zkvalitnění chodu úřadu a revize nákladů na jeho provoz často bývají fráze, ale věřím, 

že najdeme úspory, které potom budeme moci využít ve školství nebo jinde. 

Ve spolupráci s hlavním městem budeme usilovat o navýšení strážníků. Tam bude 

spolupráce mnohem širší a věřím, že bude prostor i mimo koalici. Zároveň i tady čekají 

městskou část dvě velké výzvy, to je zklidnění severojižní magistrály a vybudování metra D. I 

tam to bude výzva pro celé město, pro několik městských částí a pro spolupráci napříč 

politickým spektrem. 

Dlužíme obyvatelům také sliby ohledně ulic – třeba Jeremenkovy, Vídeňské a 

Štúrovy, kde byly pokusy o jejich rozšíření. My se zavazujeme, že se budeme snažit, aby tyto 

ulice zůstaly tím, čím jsou – rezidenčními ulicemi, kde se dobře bydlí. 

Já myslím, že to jsou ty hlavní věci. My samozřejmě s tou koaliční smlouvou 

seznámíme veřejnost v plném rozsahu, ale já myslím, že bylo důležité a poctivé, aby ty 

priority tady zazněly nejen jako priority starosty, ale celé koalice a znovu tady dávám slib, že 
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do těchto věcí zapojíme nejen koalici, ale všechny zastupitele a především veřejnost. Děkuji 

za slovo. (Potlesk.) 

 

Starosta pan Pavel Caldr: Děkuji. Dám prostor pro dotazy, pokud budou dotazy. 

Přihlášen je pan Zdeněk Kovařík. Prosím. 

 

Zastupitel pan Zdeněk Kovářík: Dámy a pánové, vážený pane kandidáte, naše 

základní programově dvacatero nepřekvapivě staví především na zodpovědném hospodaření, 

vyrovnaném rozpočtu a nulových dluzích. Vy jste zmínil jako první bod rozpočtovou 

odpovědnost. Já pod tím pojmem mám poměrně jasno, co si pod tím kdo představuje, ale 

přece jenom bych rád z vašich úst slyšel, že si pod tím také představujete nulové dluhy, čili 

nepřijímání vnějších úvěrů, a jestli si pod tím také společně představujeme totéž, to je, že naše 

rozpočty nebudeme zatěžovat nad rámec běžných příjmů a příjmů z ekonomické činnosti, čili 

jinými slovy, že nebudeme stavět rozpočet od strany výdajové, ale budeme stavět rozpočet od 

strany příjmové, a výdaje budou vždy vycházet z našich potenciálních příjmů. 

Ten dotaz je tím pádem zřejmý. Myslím, že je úplně jasné, na co se ptám, zda bude 

zachována klasická cesta hospodaření od definovaných příjmů řešit výdaje, nikoli tak, že něco 

naslibujeme a pak budeme hledat, z čeho bychom to zaplatili. 

 

Starosta pan Pavel Caldr: Děkuji. Dalším přihlášeným je pan kolega Schneider. 

Prosím. 

 

Zastupitel pan Jan Schneider: Příjemné dopoledne, dámy a pánové. Já se musím 

přiznat, že mě trošku mrzí, že dneska stojíme před touhle volbou. Vysvětlím, proč. Možná vás 

to některé překvapí, ale přes to, že v některých věcech jsme se tady možná v minulých 

obdobích neshodli, tak v těch věcech, které jsou zásadní pro obyvatele Prahy 4 a pro zlepšení 

jejich života myslím, že tady ta shoda se vždycky podařila najít. Já se přiznám, že bych 

mnohem radši viděl Petra Štěpánka jako náměstka primátora na hlavním městě, protože já 

jsem si třeba včera přečetl rozhovor s Martinem Stropnickým, což je kandidát na náměstka 

pro územní rozvoj, a věta „kdyby bylo jenom na mně, tak silniční okruh by se nestavěl vůbec“ 

mě hodně zneklidnila, přiznám se. Hrozně rád bych slyšel od pana kolegy Štěpánka, jestli toto 

je celkový postoj, protože já si myslím, že silniční okruh je zásadní pro obyvatele Prahy 4, 

především pro obyvatele Spořilova, kteří se tam dusí zplodinami. Myslím, že tady 

v zastupitelstvu opakovaně jsme přijímali usnesení a podporovali to, aby se co nejrychleji 

tento silniční okruh dostavěl. Já myslím, že dneska na to asi nebude prostor, protože jsme na 

volebním ustavujícím zastupitelstvu, ale rozhodně příště bych rád navrhl usnesení, že 

Zastupitelstvo městské části Praha 4 bude podporovat to, aby se co nejrychleji dokončil 

silniční okruh tak, aby se snížil počet nákladní, ale i osobní dopravy, která je transferová přes 

Prahu 4, a myslím, že by to mělo být jednou z priorit. Ono tam zaznělo metro, zazněla 

severojižní magistrála, já si myslím, že toto je také důležitá priorita. Vím, že městská část 

nemá zase až takovou možnost toto ovlivnit, nicméně doufám, že vy jako zastupitel hlavního 

města a člen koalice se zasadíte o to, že toto bude směřování, kterým půjdeme a doufám, že to 

tady všichni podpoříme. 

 

Starosta pan Pavel Caldr: Děkuji. Já se připojím jenom s krátkým dotazem, zda 

rada, pokud bude zvolena, bude mít nějaké programové prohlášení, které bude podrobnější 

než koaliční smlouva. To je dotaz za mě. Další dotazy nevidím, tak dám prostor kandidátovi 

na starostu, pokud chce reagovat, aby reagoval. 
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Zastupitel pan Petr Štěpánek: Děkuji za dotazy a prostor. Co se týká rozpočtové 

odpovědnosti, tak se to týká samozřejmě takového hospodaření městské části, aby byla 

udržitelná, abychom předávali městskou část za 4 roky finančně zdravou. Co se týká dluhů, 

tak jsou dluhy zdravé a dluhy nezdravé, třeba si rodina pořizuje dům, byt na hypotéku, zadluží 

se, ale má to jasně rozvrženo, má splátky. Takže společnost, jak žije dneska, běžně pracuje 

s dluhy. Ale k dluhům se musí přistupovat naprosto zodpovědně, a to mohu slíbit. Tím 

neříkám, že chystám nějaké velké zadlužení, ale jenom chci říci, že se to týká odpovědného 

hospodaření tak, aby bez ohledu na to, jak bude který dílčí rok vypadat, bylo jasné, jak věc 

finančně vyřešit střednědobě a dlouhodobě. 

Co se týká silničního okruhu, tak dnes nebo zítra bude zveřejněna také koaliční 

smlouva na hlavním městě. Protože různé kluby mají různou představu o konkrétních úsecích, 

kudy povedou, ne zda budou nebo nebudou, tak je tam závazek k podpoření dokončení 

okruhu. Takže v tom můžete být klidný. Tu věc rozhovoru teď nebudu komentovat, nečetl 

jsem ji, ale asi měl na mysli třeba případ Mnichova, který vlastně má okruh ne dokončený, 

kde tam jedete – třeba v jednu chvíli není spojený, nicméně je funkční. Takže si myslím, že 

měl kolega spíš na mysli něco takového. Ale nechci interpretovat jeho slova v tuhle chvíli. 

Co se týká naší koaliční smlouvy, tak bude následovat programové prohlášení, které 

dáme dohromady někdy začátkem roku a seznámíme s ním samozřejmě každého. 

 

Starosta pan Pavel Caldr: Já ještě požádám pana Koláře, jestli teď byla ta prosba o 

vystoupení, nebo ne. (Jmenovaný žádá o vystoupení.) Tak jestli mohu poprosit pana Karla 

Koláře. 

 

Pan Karel Kolář: Ještě jednou dobré odpoledne, vážení. Vážený nově zvolený 

starosto, pane Štěpánku. (Pobavení v sále s poznámkami, že volba ještě neproběhla.) Ještě 

není zvolený, promiňte, že jsem předběhl události, aspoň je trošku legrace. Ale nechci 

samozřejmě znevažovat tento velmi významný akt. Takže budu mluvit v čase budoucím, tak 

jak jsem to měl původně připraveno. Dovolím si tedy říct pár vět. 

V minulých volebních obdobích od roku 2009, kdy jsem coby důchodce se začal 

zajímat intenzivněji – promiňte, já se snažím číst rychleji, abych dodržel limit 3 minuty – o 

komunální politiku a poznávat její tajemná zákoutí a spolu s tím do té doby pro mne zcela 

neznámé procedurální postupy, pro prosté voliče z počátku těžko pochopitelné, můj náhled na 

starostu byl poměrně dlouhou dobu jako na funkci, které je podřízena rada a on je její šéf. Do 

určité míry si to myslím dosud. Možná se mýlím. Po seznámení se se zákonem o hlavním 

městě Praze, kde stojí, že se na výkon funkce starosty vztahují zjednodušeně práva a 

povinnosti primátora hlavního města Prahy, vím, že starosta kromě dalších tvoří (?) Úřad 

městské části Praha 4, svolává a řídí jednání zastupitelstva Prahy 4. Tolik ve zkratce k mým 

znalostem o starostovi. 

Nejvíce jsem vnímal roli starosty z jednání zastupitelstev, jichž jsem se pravidelně 

účastnil, zejména ze situací, kdy řídil jednání a přímo tak měl vliv na možnosti vyjadřováním 

svého souhlasu či nesouhlasu s názory opozice na projednávané záležitosti. Mám na mysli 

zejména jedno a půl období starosty pana Ing. Horálka a dva roky působení starosty pana 

Caldra. 

Co bych chtěl ještě k funkci starosty zde říci? Zaprvé očekávám od vás, 

předpokládám, že jako budoucího předsedy redakční rady, že do redakce časopisu budou mít 

přístup i občané, kteří budou mít k této oblasti profesně i jinak blízko a budou tak moci 

alespoň vyjádřit názor na obsahovou část, zejména zasadit se o vytvoření prostoru v něm i pro 

vyjadřování názorů nejen opozice, ale i občanů, kteří budou mít co říci občanům voličům. 
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Zadruhé chtěl bych věřit, že v časopise Tučňák nebude foto starosty a radních na 

občany čnít u každého článku z kdejaké příležitosti či události za účelem zviditelňovat se, jak 

jsme tomu byli zvyklí doposud. 

Zatřetí očekávám, že se podaří úspěšně zvládnout převedení 4-Energetické do majetku 

městské části Praha 4 s co nejmenšími dalšími ztrátami z rozpočtu na rozpočet 2015. 

Začtvrté očekávám, že některé větší projekty, například Dům seniorů Hudečkova, 

budou připravovány na základě soutěže návrhů, ale i s přihlédnutím k názoru občanů na tyto 

návrhy. Považuji to za dosti důležité. Ti budou jednou klienty takových zařízení. Jsem 

zvědav, s jakým ekonomickým výsledkem skončí stavební úpravy domu po bývalé radnici 

v Táborské nejen po stránce nákladů na opravy, ale i na výnos z nájmu, který by měl snižovat 

náklady pronájmu nové radnice. 

Zapáté předpokládám, že komise rady, pokud budou radou iniciovány, budou pracovat 

efektivněji než ty předchozí a že v nich budou zastoupení i občané znalí jednotlivých oblastí. 

Zašesté věřím, že změníte dosavadní pro občany nevýhodný začátek zasedání 

zastupitelstva na 13. hodinu, jak tomu bylo kdysi, a zvýšíte jejich počet, aby se zastupitelstva 

nekonala do pozdních nočních hodin. 

Mohl bych pokračovat řadou dalších záležitostí. Nechtěl jsem svým vystoupením 

rozdávat novému panu starostovi moudra, ale připomenout tímto, že my občané už nejsme tak 

naivní ani slabí a bezbranní, jak tomu bylo ještě v době předchozí. Dopředu vám blahopřeji ke 

zvolení starostou městské části Praha 4. Přeji vám v dané funkci hodně úspěchů, abyste 

nezapomínal, že my občané vás budeme pozorně sledovat a dokážeme se v případě potřeby 

ozvat. Jinak i na vás platí upozornění na nebezpečí, která jsem uváděl směrem k budoucím 

členům rady. Totiž tady došlo trošičku k určitému přehození, takže tato věta je poněkud 

předběhlá. Děkuji vám za pozornost. (Potlesk.) 

 

Starosta pan Pavel Caldr: Děkuji. Zeptám se pana kandidáta, jestli ještě chce 

reagovat. Není tomu tak. Teď poprosím předsedu volebního výboru, aby nám oznámil, zda 

kandidát splňuje všechny náležitosti a případně zahájil volbu. 

 

Předseda volební komise pan Alois Těšitel: Dobrý den. Jenom pár technických věcí 

kromě toho, že výbor neshledal žádné důvody proti kandidatuře pana Štěpánka. Znovu 

opakuji, že ve volebním výboru je paní Krejčová z ČSSD, paní Cingrošová z ODS, pan 

Janouškovec a pan Bendl. Práce bude rozdělena tak, že paní Krejčová tady bude číst jména, 

pan Janouškovec před volební místností každému rozdá patřičný volební lístek. Prosím, 

zkontrolujte, jestli na něm je napsáno jméno jediného kandidáta a zda ten volební lístek má 

razítko organizačního výboru (?). 

Z toho vlastního volebního aktu jsou důležité dvě věci. První je, že všichni jsou 

povinni jít za plentu a tam mají možnost lístek upravit. Těm, kteří neuposlechnou, nemá 

volební komise podle volebního řádu umožnit hlasování. 

Druhá věc, to je ta nejdůležitější, jméno, s kterým souhlasíte, to znamená, buď 

souhlasíte s panem Štěpánkem, tak ho zakroužkujete, pokud ne – všechno ostatní je neplatné, 

znovu opakuji, pokud souhlasíte se jménem navrženého kandidáta, platný lístek bude jenom 

ten, který bude obsahovat zakroužkované jméno kandidáta na starostu. Poprosil bych paní 

Krejčovou, aby postupně začala číst jména zastupitelů. 

 

Starosta pan Pavel Caldr: Pane předsedo, jenom poprosím, je tady dotaz zastupitele 

pana Petra. 

 

Zastupitel pan Jan Petr: Děkuji. Já se jenom chci zeptat, jestli se má kroužkovat 

číslo, pokud je tady číslo uvedeno, nebo celé jméno. 
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Starosta pan Pavel Caldr: Pane předsedo. 

 

Předseda volební komise pan Alois Těšitel: Číslo není, je tam jenom jméno. To 

znamená, budete kroužkovat jenom jméno. Pokud nezakroužkujete jméno, lístek není platný 

pro účely volby starosty. 

 

Starosta pan Pavel Caldr: Jenom jestli můžu pro upřesnění, je to jasně řečeno i ve 

volebním řádu, hlasování se provádí zakroužkováním jména na hlasovacím lístku. Druhá věc 

je – pozor na to, i volební řád říká, že hlasovací lístek obdrží člen zastupitelstva po vstupu do 

volební místnosti. Tak jenom abychom dodrželi volební řád, který jsme si schválili. Pane 

předsedo, můžete zahájit volbu. 

 

Členka volební komise paní Drahoslava Krejčová: Dobrý den. Já si dovolím přečíst 

všechna jména, vy si vyzvednete hlasovací lístky a budete docházet do volební místnosti. 

 

Pan Bendl Jiří – člen volebního výboru 

Pan Bodenlos Jiří 

Pan Borkovec Aleš 

Pan Caldr Pavel 

Paní Cingrošová Klára – to je členka volebního výboru, takže bude tam 

Pan Crkoň Petr 

Paní Eismannová Jaromíra 

Paní Gjuričová Adéla 

Pan Horálek Petr 

Pan Hrdinka Tomáš 

Pan Hroza Michal 

Pan Janouškovec Viktor – člen volebního výboru, je na místě 

Paní Jelínková Marie 

Paní Kotvová Iva 

Pan Kovářík Zdeněk 

Paní Krajcová Aneta 

Paní Krejčová Drahoslava – to jsem já 

Pan Kučera Petr 

Pan Kunc Daniel 

Pan Kunert Ladislav 

Pan Kutílek Petr 

Pan Lacko Radek 

Pan Lébl Antonín 

Pan Machová Jarmila 

Paní Michková Lucie 

Pan Míth Jaroslav – nepřítomen 

Paní Niklová Jana 

Pan Nikolo Martin 

Pan Petr Jan 

Pan Pokorný Zdeněk 

Pan Ptáčník Karel 

Paní Rejchrtová Alžběta 

Paní Rejchrtová Petra 

Pan Růžička Ondřej 
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Pan Schneider Jan 

Pan Svoboda Josef 

Pan Šebesta Patrik 

Pan Šplíchal Karel 

Pan Štěpánek Petr 

Pan Těšitel Alois – člen volebního výboru, je na místě 

Pan Vácha Filip 

Pan Vaněk Ivo 

Paní Zacharová Marie 

Pan Zicha Lukáš 

Paní Zykánová Jitka 

 Děkuji. 

 

(Následuje tajná volba. Po vydání volebních lístků dotaz, zda všichni zastupitelé odvolili. Poté 

volební výbor sčítá hlasy.) 

 

 Předsedající pan Pavel Caldr: Dámy a pánové, podle mých informací volba 

skončila, takže pokračovat s výsledky budeme ve 12.15 hodin. 

 

(Po skončení sčítání hlasů ve volebním výboru:) 

 

Předsedající pan Pavel Caldr: Prosím zastupitele, aby zaujali svá místa, abychom 

mohli vyslechnout výsledky volby. Poprosím o klid v sále. 

 Pane předsedo, jestli nás můžete seznámit s výsledky volby na starostu městské části 

Praha 4. 

 

 Předseda volební komise pan Alois Těšitel: Dámy a pánové, dovolte mi, abych vás 

seznámil s výsledky hlasování o funkci starosty městské části Praha 4. Vydaných lístků bylo 

44, odevzdaných 29, platných 26, neplatné 3, přičemž kandidát Petr Štěpánek získal 26 hlasů, 

tím pádem byl zvolen za starostu městské části Praha 4. Gratuluji. (Potlesk.) 

 

Číslo usnesení Z1-5/2014. 

 

 Předsedající pan Pavel Caldr: Já gratuluji kolegovi Štěpánkovi ke zvolení do funkce 

starosty. Zřejmě chce ještě nějaké slovo, prosím. 

 

 Starosta pan Petr Štěpánek: Já bych jenom chtěl poděkovat všem a ujistit i ty, kdo 

mě nevolili, že být starostou je širší poslání než reprezentovat jenom koalici. Určitě jsem 

připraven pro spolupráci napříč politickým spektrem a na spolupráci se všemi voliči a občany 

městské části. Děkuji. (Potlesk.) 

 

 Předsedající pan Pavel Caldr: Já děkuji. Poprosím pana kolegu Štěpánka, aby se ujal 

řízení. Tímto mu ještě jednou gratuluji a předávám řízení nově zvolenému starostovi. Přeji 

příjemné odpoledne. Děkuji. 

 

 Starosta pan Petr Štěpánek: Pěkné brzké odpoledne. Ještě poprosím návrhovou 

komisi o číslo usnesení k prošlému hlasování. Než půjdeme na další bod schváleného 

programu, tak během této volby nám uběhl čas, kdy nastává čas pro interpelace občanů. Já 

tady mám dvě přihlášky, obě jsou od pana Davida Kocourka, takže ho prosím, aby si vzal 

slovo. Vzhledem k tomu, že je dnes jediný, může rovnou vyřídit obě věci najednou. 
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Interpelace občanů 

 

 Pan David Kocourek: Dobrý večer – nebo dobrý den, večer ještě ne, to tady možná 

budete vy, ale já už ne. 

Já jsem využil hned tuhle první schůzi zastupitelstva, abych se připomněl se svým 

problémem - ad 1). Ad 2) – zima nastává, problém nepočká. Takže první interpelace je 

především na zastupitelstvo jako celek, ale teď už nyní na pana exstarostu Caldra. 

Proč ještě není na webové stránce Úřadu městské části Praha 4 zveřejněn zápis 

z jednání zastupitelstva ze dne 27. srpna 2014? V situaci, kdy se technologicky i mentálně 

Úřad městské části Praha 4 posunul k rozklikávacímu rozpočtu na webu i k vlastní chytré 

aplikaci, je to na pováženou, že stále není zveřejněn. Bohužel toto je vesměs marginálie ve 

srovnání s tím, jakým způsobem došlo k pošlapání institutu interpelace občana, který zajišťuje 

vztah konkrétního jedince – občana voliče a jeho demokraticky zvoleného orgánu v mezidobí 

voleb. 

Paní Vyhnanovská jako občan volič, mimo jiné i člen výboru SVJ domu čp. 3045 na 

Praze 4 v Záběhlicích neobdržela odpověď na svou interpelaci, kterou přednesla na schůzi 

zastupitelstva 27. srpna 2014, když podle článku 14 odst. 4 jednacího řádu Zastupitelstva 

městské části Praha 4 na interpelaci odpovídá ten, komu je adresována, a to ve shora 

vymezené době, tedy doba určená pro interpelace občanů, nebo odpoví na interpelaci 

písemně, a to ve lhůtě do 60 dnů od podání interpelace, a o způsobu vyřízení interpelace 

rozhoduje interpelovaný. Jak ovšem ověřit, že interpelovaný odpověděl, když písemná 

odpověď ještě stále nedorazila. Vážení zastupitelé, jste schopni si spočítat, že 60 dní od 27. 

srpna už dávno uplynulo, a ústní odpověď kvůli nedostupnosti zápisu z jednání srpnového 

zastupitelstva není stále k dispozici. Takže bych děkoval za objasnění této nevhodné, či přímo 

nechutné záležitosti. 

Mám nechat prostor na odpověď na první interpelaci, nebo mám to zamáznout celé, 

pane starosto? (Opakuje otázku:) Mám nechat prostor na odpověď na první interpelaci, nebo 

mám udělat obě dohromady? 

 

Starosta pan Petr Štěpánek: Můžete, pokud bude chtít oslovený odpovědět ústně. 

 

Pan David Kocourek: Já bych stejně vyžadoval písemnou odpověď, takže není nutno 

odpovídat ústně teď. 

 

Starosta pan Petr Štěpánek: Dobře. Je teď zájem o ústní odpověď? (Souhlas.) Máte 

slovo. 

 

Zastupitel pan Pavel Caldr: Odpověď je prostá a jednoduchá. Za pozdní písemnou 

odpověď na interpelaci se omlouvám, ale vyřídil jsem ji někdy předminulý týden, protože 

příslušní úředníci sháněli ještě podklady, které jsem si vyžádal pro odpověď na tu interpelaci. 

Takže odpovězeno bylo, i když přiznávám, že ne ve lhůtě 60 dnů. To je ad 1). A ad 2) – zápis 

ze zasedání není na webu, protože doposud není ověřený pověřenými členy zastupitelstva 

k tomu zápisu z posledního zasedání. Není možné ho zveřejnit, dokud zastupitelé neověří jeho 

správnost. Děkuji. 

 

Pan David Kocourek: Děkuji. Protože nejsem teď schopen ověřit vaše odeslání, jak 

říkáte, následuje interpelace číslo 2, která je vlastně shodnou s interpelací ze srpna. Moc se 

omlouvám, že vás tím budu otravovat, ale bohužel to je problém, který se nás týká bytostně, 

protože dneska je první zimní den, začíná topná sezóna. Poprvé jsem na tomto shromáždění 
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byl interpelovat už na únorovém zasedání zastupitelstva a nic se nedělo, to je 9 měsíců. Takže 

tuto interpelaci zopakuji pro vás – někteří z vás jste tady noví, abyste věděli, jaký problém 

řeším, zadruhé proto, jak mě teď informoval pan zastupitel Caldr, tak sice odpověď odešla, 

leč zatím ještě nedošla. 

Svým vystoupením bych chtěl získat odpověď pro paní Vyhnanovskou a výbor našeho 

SVJ jako celku a opět otevřít otázku fungování 4-Energetické a navázat tak na mou 

interpelaci z února. 

V únoru letošního roku jsem si byl zde uprostřed topné sezóny stěžovat na kvalitu 

dodávek tepla, hlučnost topné soustavy a nadměrnou teplotu topného média. Důvodem 

interpelace bylo i implicitní očekávání, že nadměrné dodávky tepla, vysoký tlak i vysoká 

teplota topného média se samozřejmě projeví ve vyúčtování. I touto tehdejší interpelací jsem 

chtěl dosáhnout řešení ještě před koncem topné sezóny. Bohužel i přes ujištění ze strany pana 

tehdejšího starosty Caldra v písemné odpovědi na interpelaci z února, že 4-Energetická si je 

vědoma těchto problémů a že se připravuje řešení, které si vyžádá nějaký čas, se však dle 

našich skoro žádných informací nic nestalo. Topná sezóna skončila a ujišťování ředitele 4-

Energetické v předsálí po mé tehdejší interpelaci, že řešení bude hledáno ještě v rámci topné 

sezóny, aby závady byly prověřeny při plně funkční sestavě, bylo pravděpodobně liché. To 

připomínám, že se bavíme o topné sezóně 2013-2014. 

V důsledku vytýkaných vad topné soustavy a bohužel i v souladu s naším očekáváním 

jsme tak ne naší vinou odebrali o 16 % více tepla v reálných jednotkách, jehož nárůst není 

ospravedlnitelný vnější teplotou, protože celá zima 2013-2014 byla teplejší, než teplotní 

normál. Vyúčtování se přitom teď týká této sezóny pouze zčásti, je to pouze za říjen a listopad 

2013, kdy byla teplota vyšší o 1,3 stupně než teplotní normál. Konečné vyúčtování tak tedy 

přesáhlo všechny myslitelné meze, přesto byla reklamace zamítnuta. Můžeme toto považovat 

za chování, které z pohledu nového zastupitelstva a nové rady je v pořádku? Přesouvání 

nákladů na obyvatele domu a jejich otravování nekvalitními službami? Od února už uplynulo 

tři čtvrtě roku, starosta už není starostou, listy stromů opadaly, je nová topná sezóna – a co se 

stalo? 

Co se tedy stalo. Pan Caldr v odpovědi na minulou interpelaci z února uvádí, že 

v současné době, 23. března 2014, je navázána spolupráce se soudním znalcem z oboru 

energetiky, který dokáže přesně vypočítat stav otopné soustavy a říct, jak má být celý systém 

kotelny nastaven. Jak tedy byl nastaven? Kdo byl tím soudním znalcem? Co doporučil? Kolik 

za tyto služby dostal zaplaceno, ať už od radnice či od 4-Energetické? V jakém období na tom 

doporučení pracoval? Co tedy bylo na systému kotelny změněno či zlepšeno? Je to v souladu 

s doporučením znalce? Jaký je důvod, že doporučení případně nebylo dodrženo? Od kdy tyto 

práce probíhaly, probíhají, kdy byly nebo budou skončeny? Jaký je důvod, že nebyla případně 

provedena všechna opatření? Byly tedy závady způsobující nadměrnou teplotu média a tlak 

topného média v soustavě odstraněny? Můžeme tedy v dobré víře očekávat, že problémy byly 

odstraněny a současná topná sezóna bude již v tomto smyslu v pořádku? Jakou navrhujete 

finanční kompenzaci za újmu způsobenou nadměrným odběrem tepla z důvodu nekvalitních 

dodávek tepla na počátku letošního roku? Protože samozřejmě toto budeme vyúčtovávat na 

jaře příštího roku. 

Děkuji za pozornost a budu se těšit na odpovědi nejen …. (nesrozumitelné) po revizi 

na místě, ale především na další detailní informace v písemné podobě. Já vůbec doufám, že 

problém 4-Energetické bude systémově řešen do budoucna a že se dočkáme nějakého dalšího 

řešení. Děkuji moc za pozornost. 

 

Starosta pan Petr Štěpánek: Děkuji za oba příspěvky. Odcházející rada končí, nová 

ještě není stanovená, takže určitě se vám ozve příslušný člen rady písemně. Nicméně jestli z té 

končící rady ještě někdo se k tomu chce vyjádřit, tak má slovo. 



1. (ustavující) zasedání ZMČ  26. 11. 2014 21 

 

Zastupitel pan Pavel Caldr: Děkuji. Já se asi za starou radu vyjádřím a myslím si, že 

je dobře, že to tady zazní i pro nové členy zastupitelstva. Aby bylo jasno, starosta neřídí ani 4-

Majetkovou, ani 4-Energetickou. Společnosti jsou řízeny plně představenstvem společnosti. 

Čili pokud dotaz směřoval na 4-Energetickou, tak starostovi nezbývá nic jiného, než požádat 

o podklady k příslušnému dotazu tu konkrétní společnost. Obdrží podklady, naformuluje 

odpověď a pošle. Jestli ty podklady jsou dobře nebo špatně, to si tady samozřejmě můžeme 

říkat, ale starosta není schopen je stoprocentně ověřit. Takže pokud jsou problémy se 

společností tou či onou, tak plně kompetentní za odpověď, teď myslím z hlediska správnosti, 

je představenstvo společnosti. Jenom abychom si rozuměli. Prostě starosta ty společnosti 

neřídí. Je jediným akcionářem a v podstatě je v pozici valné hromady. Ale společnosti neřídí. 

Řídí ji ti lidé, kteří sedí v představenstvu, popřípadě v dozorčí radě. Děkuji. 

 

Starosta pan Petr Štěpánek: Děkuji. Tím jsme vyčerpali blok veřejnosti, odpovíme 

vám písemně, případně se setkáme nad tím konkrétním problémem. Děkuji. 

Tím se vracíme do schváleného programu. Na řadě máme bod číslo 

 

8. Volba zástupců starosty městské části Praha 4 

 

 Podle návrhu schváleného v bodě číslo 6 máme volit tři uvolněné místostarosty. Já 

bych poprosil předsedy klubů, aby dávali návrhy. Takže pan Petr Horálek. 

 

 Zastupitel pan Petr Horálek: Děkuji za slovo. Za klub ČSSD navrhujeme na 

zástupce starosty pana Ing. Jiřího Bodenlose. 

 

 Starosta pan Petr Štěpánek: Kolega Vácha. 

 

 Zastupitel pan Filip Vácha: Děkuji za slovo. Za klub TOP 09 na funkci zástupce 

starosty navrhuji kolegu Jana Petra. 

 

 Starosta pan Petr Štěpánek: Já si dovolím za Trojkoalici navrhnout kolegyni Ivu 

Kotvovou. 

 Já bych poprosil volební výbor, aby se ujal provedení volby s tím, že začneme – je 

požadavek na představení kandidátů a na diskusi k nim? Pan Kovářík. 

 

 Zastupitel pan Zdeněk Kovářík: Pane starosto, klub ODS žádá o přestávku 15 minut 

na jednání klubu. 

 

 Starosta pan Petr Štěpánek: Klub ODS žádá o přestávku 15. Vyhlašuji tedy 

přestávku na 15 minut. 

 

(Přestávka prodloužena a spojená s přestávkou na oběd.) 

 

 Starosta pan Petr Štěpánek: Můžeme pokračovat. Jsme v bodě Volba zástupců 

starosty a je čas pro představení kandidátů. Jestli vám to nevadí, tak dáme přednost dámě. Já 

bych poprosil Ivu Kotvovou, aby se představila zastupitelům. 

 

 Zastupitelka paní Iva Kotvová: Ještě jednou dobrý den, milé kolegyně, kolegové. 

Letošní komunální volby nám vlastně ze dvou třetin obměnily zastupitelstvo. S některými 

z vás se vidím poprvé, tak si dovolím jenom velmi telegraficky představit nejdřív sebe. 
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Jmenuji se Iva Kotvová, jsem matka dvou dcer, už téměř 30 let žiji v Praze 4 – Braníku. 

Původní profesí jsem absolventka přírodovědecké fakulty, oboru ekonomická a sociální 

geografie, během svého profesního života jsem pracovala jak v porevolučním neziskovém 

sektoru, tak v mezinárodní asociaci a nakonec i ve státní správě. 

 Do Zastupitelstva městské části Praha 4 jsem byla poprvé zvolena v roce 2006, kdy 

jsem byla zvolena také do zastupitelstva hlavního města a přináším si tedy i zkušenost 

s politikou na velké Praze. 

 Začínám tedy v zastupitelstvu teď třetí volební období. Naše působení v opozici 

nebylo vždycky jednoduché, ale myslím, že po té době jsem nyní připravena převzít 

odpovědnost za další směřování městské části a vzít do rukou i rozhodování o některých 

změnách, které jsou v mnoha oblastech nutné. Ale chci také navázat na to dobré, co se 

podařilo městské části dosáhnout. 

 To, co jsem prosazovala jako opoziční zastupitelka chci tedy hájit i jako zástupkyně 

starosty. Je to maximální otevřenost a transparentnost radnice, zapojování občanů do 

rozhodování o záležitostech, které se jich přímo dotýkají jak v místě jejich bydliště, tak i 

v celé Praze 4. Myslím si, že zrovna ta dnešní interpelace občana nám ukázala, že v této 

oblasti je hodně co zlepšovat. Totéž platí o akciových společnostech městské části 

v uzavřených smlouvách. 

 Mým záměrem je, aby naše městská část byla bezpečným místem pro kvalitní život 

všech generací. 

 O kompetencích jednotlivých členů rady bude budoucí rada rozhodovat na svých 

prvních zasedáních. Nicméně bych vás chtěla informovat, že v případě, že budu zvolena, tak 

se budu ucházet o kompetenci v oblasti školství a rodinné politiky a evropských fondů. 

Myslím si, že toto propojení je vlastně už jakýmsi způsobem logické v tom smyslu, že 

v minulých obdobích se podařilo za pomoci evropských fondů zateplovat například mnohé 

školní budovy, ať už se jedná o základní školy nebo mateřské školy. Ale samozřejmě důležité 

je to, aby do školství jako celku, nejen tedy do toho technického zázemí, ale i přímo na rozvoj 

škol směřoval dostatek finančních prostředků. Školy mají být místem, kam se děti těší a učení 

jim dává smysl. Chci podporovat spektrum vzdělávacích programů,včetně těch alternativních. 

Je zapotřebí dále posílit sociální programy na školách, podporovat vzdělávání dětí s různými 

speciálními potřebami, navýšit počet asistentů pedagogů ve třídách, motivovat školy 

k předcházení různých rizikových jevů, tak jak je známe, ať už se jedná o šikanu nebo o různé 

závislosti apod. 

 K tomu potřebujeme samozřejmě dobré a kvalitní učitele a učitelky, kteří mají rádi 

svou profesi a musí být za svou kvalitní práci také dobře oceněni. To znamená, že budu 

podporovat i vzdělávání učitelů a finanční ocenění nejlepších pedagogů. To znamená, že bych 

si přála, aby naše školy byly vlídnou, otevřenou a přitom bezpečnou komunitou a aby se 

postupně stávaly přirozenými centry těch místních komunit, jak už se to v mnoha místech 

děje. 

 K tomu všemu samozřejmě budu potřebovat součinnost nejenom pracovníků úřadu, 

ale zejména vás, zastupitelů, ať už se jedná o kolegy koaliční zastupitele nebo zastupitele 

z dalších politických subjektů, myslím, že už jsem ve své činnosti dokázala, že jsem otevřená 

diskusi a dobrým nápadům tak, aby to sloužilo ku prospěchu občanů Prahy 4. Děkuji za 

pozornost. (Potlesk.) 

 

 Starosta pan Petr Štěpánek: Já poprosím Jana Petra. 

 

 Zastupitel pan Jan Petr: Děkuji za slovo, pane starosto. Vážené kolegyně, vážení 

kolegové, milí hosté, drahá veřejnosti, jsem již druhým obdobím zastupitelem městské části 

Praha 4. Narodil jsem se na Praze 4, vyrostl jsem na Praze 4, mé děti se tady narodily obě a 
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mám k Praze 4 citový vztah, takže jsem rád, že opět můžu občany Prahy 4 zastupovat v našem 

zastupitelstvu. 

 Ti z vás, kteří mě znají z předchozího období, vědí, že někdy se mnou nebyla trošku 

jednoduchá práce, někdy jsem tvrdošíjně trval na svých názorech. Na druhou stranu vždy 

jsem byl ochoten si vyslechnout názory druhých a v případě, že argumentace byla slušná a 

byla správná, tak jsem byl ochoten vždycky ty názory respektovat, případně přehodnotit. 

Takže berte to z mé strany jako nabídku ke spolupráci nejen v rámci opozice, ale v rámci 

všech zastupitelů a veřejnosti tak, abychom řešili problémy Prahy 4, zejména ty, které nás 

pálí, ku prospěchu nás všech. 

 Vzhledem k tomu, že tady máme dvě třetiny nových zastupitelů, tak předpokládám, že 

to bude spolupráce plodná. 

 Z hlediska kompetencí, které bych chtěl mít v rámci rady, tak jsou to investice, sport a 

podpora podnikání. Tyto věci mi jsou profesně blízké, 11 let jsem pracoval na ministerstvu 

financí, 3 roky jsem pracoval na ministerstvu dopravy, takže s investicemi, se sportem, který 

mi byl blízký a který jsem dlouhé roky na ministerstvu financí také spoluvytvářel z hlediska 

různých dotačních programů, a i s podporou podnikání mám zkušenosti. Proto v případě, že 

budete mít nějaké náměty, návrhy nebo dotazy, tak se na mě neváhejte obrátit. Nebudu dál 

zdržovat, nechám prostor pro nějaké případné dotazy. Děkuji. (Potlesk.) 

 

 Starosta pan Petr Štěpánek: Jiří Bodenlos. 

 

 Zastupitel pan Jiří Bodenlos: Dobré odpoledne všem, vážení zastupitelé, vážené 

zastupitelky, hosté. Mé jméno je Jiří Bodenlos, je mi 52, ještě aspoň 2 měsíce. Jsem ženatý, 

mám 3 děti, pardon, mám 3 holky a dvě vnoučata. Pracoval jsem minulé volební období na 

tomto úřadě jako zástupce starosty s kompetencemi doprava, životní prostředí a posléze i 

investice. Jsem v tomto zastupitelstvu už třetí volební období, aspiruji na funkci zástupce 

starosty zřejmě po koaličních dohodách na oblast dopravy, což už jsem tady slyšel, že bude 

docela silné téma, protože víte, že doprava je to, co občany Prahy 4 hodně trápí. 

Já bych doplnil některé věci, které zazněly v úvodním slově starosty. A tady 

odpovídám na dotaz pana Kováříka. V koaliční dohodě je jasně řečeno, že bude vyrovnaný 

rozpočet. To znamená, já jsem tady zaslechl jisté možnosti zadlužení, tak to aspoň z naší 

strany, to znamená ze strany sociální demokracie nepřipadá v úvahu. Drželi jsme to tak, co 

tady sociální demokracie byla a myslím si, že by to tak mělo pokračovat i dál. 

V té dopravě je 511 pro Prahu 4 jedna z nejdůležitějších věcí. Dále pak všichni víte, že 

já jsem zastánce zastřešení Spořilovské, vytvoření bulváru z 5. května a samozřejmě zklidnění 

severojižní magistrály. Nebude to tak jednoduché v té dopravě a v Praze, ale je potřeba přes 

magistrát i přes státní fond životního prostředí a dopravy získat prostředky pro to, aby naši 

občané netrpěli dopravou tak jak doteď, protože my jsme jedna z největších křižovatek – já 

bych řekl, že skoro ve Střední Evropě. Když si vezmete spořilovský trojúhelník, tak je to řekl 

bych skoro už katastrofa s 250 tisíci auty denně. To si myslím, že bude základem mé práce 

mimo jiné. To mimo jiné je i dohodnout se s liniovými stavbami o sladění výkopů, to jsou ty 

drobné věci. My jsme na tom pracovali už v minulém volebním období, to znamená, aby nám 

různí síťaři nelezli do chodníků tu jeden rok, pak se chodník opraví, tu druhý rok vleze další, 

tu třetí rok další, a pak ty naše chodníky vypadají, jak když hodíte granát. To znamená, i to je 

ta práce, ve které bych chtěl pokračovat. Děkuji. (Potlesk.) 

 

 Starosta pan Petr Štěpánek: Děkuji všem třem kandidátům za představení. Otevírám 

prostor pro případné dotazy. (Nikdo se nehlásí.) Nejsou? Hlásí se pan Kovářík. 
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 Zastupitel pan Zdeněk Kovářík: Já se snažím marně přihlásit, nějak se mi to 

nepovedlo. (Poznámka pana starosty: Máš slovo.) Děkuji. 

 Já bych měl dotaz na všechny tři kandidáty, i když míra vzdálenosti dotazů a 

prohlášení se liší. Paní kolegyni Kotvovou znám dlouhá léta a myslím si, že v otázce 

kvalitativního rozvoje školství na rozdíl od kvantitativního se shodneme poměrně snadno. 

Oba jsme si plně vědomi toho, že demografický vývoj na Praze 4 je takový, jaký je, že dětí 

nám žádným způsobem dramaticky nepřirůstá, čili věřím, že nebude žádný problém se 

shodnout na tom, že nás zajímá kvalita našich škol, té výuky a že se nebudeme pokoušet 

utrácet peníze na nějaké výrazné narůstání kapacit, které bychom stejně nebyli schopni naplnit 

dětmi z Prahy 4, kterých rozhodně přibývat nebude. Čili tam je ta otázka spíš ujištění, že 

budeme pokračovat, tak jak jsme se v tomto poznali už v minulých obdobích. 

 Na pana kolegu Petra mám dotaz, který se týká naší „odeeskové“ výrazné priority, což 

je podpora podnikání a tak se spíš zeptám, jakou formou si představuje fungování v této 

oblasti, protože vím, že je poměrně složité s kompetencemi, které městská část má, v této 

oblasti něco skutečně zásadního učinit. 

 Nejvíc dotazů mám na pana kolegu Bodenlose, protože se domnívám, že spíš než se 

Státním fondem dopravní infrastruktury, který je tím fondem, který platí dopravu, tak bych 

byl rád, aby se pokoušel dohodnout s námi, s kolegyněmi a kolegy zastupiteli a s občany na 

tom, jak má vypadat ta lokální doprava, abychom neřešili otázky, zda máme dělat velké petice 

v Podolí nebo jenom malé petice v Podolí. Zda máme být hodně naštvaní, když se pro 

polosoukromé, předvolební nebo jiné akce uzavře ta či ona průjezdná komunikace. Myslím, 

že si toho je pan kolega Bodenlos plně vědom a že jistě přehodnotí některé kroky v oblasti 

dopravy tak, aby se shodl nejen se svými kolegyněmi a kolegy zastupiteli, ale také 

s občanskou veřejností. Protože věřím, že dopravě rozumíme všichni, možná někdo ji více 

provozoval, někdo méně, ale doufám, že v tomto směru bude snaha nalézt taková řešení, která 

by uspokojila aspoň většinu těch, kterých se to týká. Děkuji. 

 

 Starosta pan Petr Štěpánek: Děkuji. Nevidím nikoho dalšího přihlášeného do 

diskuse, takže dávám prostor kandidátům na případnou odpověď. 

 

 Zastupitelka paní Iva Kotvová: Děkuji za slovo. Jenom velmi krátce mohu pana 

kolegu Kováříka ubezpečit, že v linii, kterou prosazuji já, nebo mí kolegové v zastupitelstvu, 

budeme pokračovat. To znamená, pakliže mluvíme o nějaké optimalizaci, máme tím 

především na mysli nikoli snižování počtu škol nebo snižování počtu tříd, ale spíše některých 

nákladů, které jsou možná zbytečné atd. Naší prioritou, nebo mojí prioritou je samozřejmě 

zabezpečit čím dál tím větší kvalitu výuky a zapojit alternativní a moderní metody do toho 

světa. 

 

 Zastupitel pan Jan Petr: Děkuji. Já panu kolegovi velice rád odpovím. Samozřejmě 

podpora podnikání je velice důležitá věc i na Praze 4 jako v podstatě na největší nebo 

nejpočetnější, nejlidnatější městské části Prahy. Ta podpora samozřejmě nemůže spočívat 

pouze v tom, že se bude vyhlašovat provozovna roku apod. To je – předpokládám – určitě 

bohulibá činnost, velice rádi v tom budeme pokračovat, má to samozřejmě určitý benefit pro 

ty provozovny, které se do toho přihlásí z hlediska v podstatě zadarmo prezentace atd. 

Nicméně není možné na tom ustrnout. Nechci teď předjímat, co všechno bude 

v programovém prohlášení rady, nicméně máme tady řadu nebytových prostorů, které v tuto 

chvíli jsou nevyužité, jsou vybydlené nebo nejsou vhodné pro konkrétní druhy. 

Předpokládám, že jedna z možných cest je provést analýzu z hlediska těch oblastí, 

jednotlivých čtvrtí v rámci Prahy 4, zanalyzovat, které případné služby nebo provozovny tam 

chybí a nabídnout nějakou participaci na zprovoznění. Klasickým příkladem je, pokud bude 



1. (ustavující) zasedání ZMČ  26. 11. 2014 25 

v oblasti chybět – já nevím – kadeřník, masér nebo něco podobného, tak se dá adaptovat ten 

nebytový prostor tak, aby nebyl zatěžován ten konkrétní provozovatel tím, že tam bude tři 

měsíce, půl roku platit nájemné, bude to na své náklady nějakým způsobem rekonstruovat, a 

pak teprve bude moci začít provozovat činnost. Je to i taková řekněme služba směrem 

k veřejnosti a k občanům, kdy můžeme vytvářet jako městská část ty podmínky tak, abychom 

docílili podpory podnikání. Všechny ostatní věci samozřejmě předpokládám, že budou 

dopodrobna rozepsány v rámci programového prohlášení rady, ale těch cest pro tu podporu 

podnikání, které se dají využívat, je tady velká řada, a doufám, že je využívat budeme. 

Samozřejmě doufám ve spolupráci se všemi z vás v této oblasti, pokud budete mít jakýkoli 

nápad, jak tu podporu podnikání zlepšit nebo rozšířit tu nabídku, tak mé dveře jsou otevřeny, 

rád si všechny návrhy vyslechnu, můžeme o nich vést diskusi a případně je zrealizovat. 

Děkuji. (Potlesk.) 

 

 Zastupitel pan Jiří Bodenlos: Já odpovím panu kolegovi. Já samozřejmě chápu, že 

některá rozhodnutí v dopravě nikdy nejsou ideální, lépe řečeno žádné rozhodnutí v dopravě 

není ideální, protože lidi se v dopravě dělí na tři poloviny. Jedna je pro, jedna je proti a ta třetí 

běhá ze strany na stranu. Samozřejmě vím, že se to týká i jednosměrek v Podolí v momentální 

formě. Vím, že tento návrh byl schválen na minulém výboru dopravy. Pokud se týká těch 

akcí, můžeme si říct, které akce ano, které akce ne po diskusi se zastupitelem i občany, část 

jich tyto akce chce, samozřejmě část jich tyto akce nechce. To znamená, musíme si říct, které 

ano, které ne, můžeme po diskusi, samozřejmě nikdy to není skupina 10 lidí, která tu akci 

chce a 100 lidí, která nechce, ale většinou to bývá půl na půl. 

 

 Starosta pan Petr Štěpánek: Děkuji. Prosím volební výbor, aby se ujal volby. 

 

 Předseda volební komise pan Alois Těšitel: Já bych jenom zopakoval pravidla pro 

volby. Je to analogické s jediným rozdílem, že v případě, že nebudou zvoleni všichni tři 

kandidáti na tři místa, která jsou určena pro zástupce starosty, tak bude opakována s tím, který 

nezískal dostatečný počet hlasů. Zase zde budou čtena jména, tak jako to bylo při volbě pana 

starosty, budou vydávány lístky u vchodu, zase prosím, abyste po jednom vstupovali do 

volební místnosti, šli za plentu a pak následně odvolili. Děkuji. 

 

 Členka volební komise paní Drahoslava Krejčová: Tak ještě jednou dobrý den, 

zopakujeme si to, budu jmenovat. Poprosím: 

 

Pan Bendl Jiří – člen volebního výboru, odešel 

Pan Bodenlos Jiří 

Pan Borkovec Aleš 

Pan Caldr Pavel 

Paní Cingrošová Klára – ta je ve volebním výboru 

Pan Crkoň Petr 

Paní Eismannová Jaromíra 

Paní Gjuričová Adéla 

Pan Horálek Petr 

Pan Hrdinka Tomáš 

Pan Hroza Michal 

Pan Janouškovec Viktor – člen volebního výboru 

Paní Jelínková Marie 

Paní Kotvová Iva 

Pan Kovářík Zdeněk 



1. (ustavující) zasedání ZMČ  26. 11. 2014 26 

Paní Krajcová Aneta 

Paní Krejčová Drahoslava – členka volebního výboru 

Pan Kučera Petr 

Pan Kunc Daniel 

Pan Kunert Ladislav 

Pan Kutílek Petr 

Pan Lacko Radek 

Pan Lébl Antonín 

Paní Machová Jarmila 

Paní Michková Lucie 

Pan Míth Jaroslav – nepřítomen – pro zápis 

Paní Niklová Jana 

Pan Nikolo Martin 

Pan Petr Jan 

Pan Pokorný Zdeněk 

Pan Ptáčník Karel 

Paní Rejchrtová Alžběta 

Paní Rejchrtová Petra 

Pan Růžička Ondřej 

Pan Schneider Jan 

Pan Svoboda Josef 

Pan Šebesta Patrik 

Pan Šplíchal Karel 

Pan Štěpánek Petr 

Pan Těšitel Alois – člen volebního výboru – pro zápis 

Pan Vácha Filip 

Pan Vaněk Ivo 

Paní Zacharová Marie 

Pan Zicha Lukáš 

Paní Zykánová Jitka 

 Děkuji. 

 

(Následuje tajná volba. Po vydání volebních lístků následuje dotaz, zda všichni odvolili. Poté 

volební výbor sčítá hlasy.) 

 

 Starosta pan Petr Štěpánek: Mám zprávu od volebního výboru, že je odvoleno, 

prosím, dostavte se do sálu, můžeme začít s představováním dalších kandidátů, volební 

komise nám mezi tím doručí výsledek. Prosím, do sálu. 

 Prosím zastupitele do sálu, budeme pokračovat. (Delší prodleva, volební výbor ještě 

sčítá hlasy. Po sečtení hlasů:) 

 Slovo má předseda volebního výboru. Prosím o klid v sále, aby mohl přednést 

výsledky volby zástupců a zástupkyně starosty. 

 

 Předseda volební komise pan Alois Těšitel: Dámy a pánové, já vás seznámím 

s výsledky volby zástupců starosty Prahy 4. Vydaných hlasovacích lístků 44, odevzdaných 42 

(správně 43 – viz níže), platných 42, neplatný 1. (Námitka.) Počet hlasů pro jednotlivé 

kandidáty byl: Jiří Bodenlos 41 hlasů, Iva Kotvová 25 hlasů, Jan Petr 25 hlasů. To znamená, 

že při kvoru 23 byli všichni tři v prvním kole zvoleni. Děkuji. (Potlesk.) 

 



1. (ustavující) zasedání ZMČ  26. 11. 2014 27 

 Zastupitel pan Zdeněk Kovářík: Mohu, pane předsedo? Já se omlouvám, prosím 

jenom, pro zápis opravte, nemůže být 42 odevzdaných, 42 platných a 1 neplatný. 

 

 Předseda volební komise pan Alois Těšitel: Já jsem říkal – vydaných 44, 

odevzdaných 43, platných 42, neplatný 1. (Zastupitelé potvrzují přeřeknutí – 42 odevzdaných, 

správně 43 odevzdaných hlasovacích lístků.) 

 

 

 Starosta pan Petr Štěpánek: Takže blahopřeji zvoleným. 

 

 Zástupce starosty pan Jiří Bodenlos: Já děkuji zastupitelům za zvolení a doufám, že 

důvěru ve mě kladenou nezklamete. (Veselost.) 

 

 Zástupkyně starosty paní Iva Kotvová: Já bych vám také chtěla poděkovat za 

zvolení a platí to, co jsem říkala ve svém kandidátském projevu. 

 

 Zástupce starosty pan Jan Petr: Já se taky ke kolegům připojuji a děkuji za zvolení. 

 

 Starosta pan Petr Štěpánek: Takže děkuji všem. Vezměte si věci a můžete se posadit 

tady na místa radních. (Děje se.) Technická. 

 

 Předseda návrhového výboru pan Petr Horálek: Děkuji. Já za návrhový výbor bych 

rád řekl pro zápis, že usnesení má číslo 1Z-6/2014. U volby starosty nebylo přečteno, že tam 

je usnesení číslo 1Z-5/2014. 

 

 Starosta pan Petr Štěpánek: Děkuji. Dostáváme do bodu 

 

9. Volba uvolněných členů Rady městské části Praha 4 

 

 Rozhodli jsme v šestém bodě, že budou tři, takže prosím kluby, aby navrhly kandidáty 

na uvolnění místa do rady. Hlásí se Petr Horálek. (Nehlásí.) Tak Drahoslava Krejčová. 

 

 Zastupitelka paní Drahoslava Krejčová: Dobrý den. Za klub ČSSD navrhujeme 

jako uvolněného radního Ing. Petra Horálka. 

 

 Starosta pan Petr Štěpánek: Děkuji. Kolega Vácha. 

 

 Zastupitel pan Filip Vácha: Za klub TOP 09 navrhujeme na pozici uvolněného 

radního Petra Kučeru. 

 

 Starosta pan Petr Štěpánek: Za Trojkoalici navrhuji paní Alžbětu Rejchrtovou. Je 

další návrh z pléna? (Nikdo se nehlásí.) Není, děkuji. Navrhuji dodržet tradici a dát dámě 

přednost při představení. 

 

 Zastupitelka paní Alžběta Rejchrtová: Dobrý den. Dámy a pánové, děkuji vám za 

příležitost představit se těm, kteří mě ještě neznají. Já jsem původní profesí novinářka, 

překladatelka, nakladatelská redaktorka a v poslední době už řadu let pracuji jako učitelka 

angličtiny a hlavně vedu překladatelské kurzy. Důležité však je, že do politiky jsem vstoupila 

v roce 2006, kdy jsem vstoupila do Strany zelených, a již na konci předminulého období jsem 

se stala zastupitelkou. Zastupitelkou jsem byla také v minulém období. 
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 Do politiky jsem vstoupila po svém dlouholetém angažmá, nebo angažování se 

v občanském sdružení Občané postižení severojižní magistrálou. V tomto sdružení pracuji 

dodnes a docela úsměvné bylo, že v minulém volebním období mě jedna kolegyně 

zastupitelka vyzvala, že mám na zastupitelstvu vystupovat jako zastupitelka a ne předsedkyně 

občanského sdružení. To mi připadalo takové úsměvné, protože jako předsedkyně sdružení a 

jako zastupitelka jsem vždy hájila veřejný zájem občanů žijících v této městské části. Protože 

nejdříve samozřejmě jsem se zajímala o problémy lidí postižených tou severojižní 

magistrálou, nárůstem dopravy na magistrále, potom jsem pochopila, že je nutné uvažovat o 

Praze 4 jako celku, jak by se Praha 4 měla dále rozvíjet, jak by se měla řešit - nejen v zájmu 

developerů, ale také občanů. Takže můžu říct, že toto bych chtěla dělat i nadále v pozici 

uvolněné členky rady, kde bych měla ráda na starosti územní rozvoj a výstavbu naší městské 

části. 

 Myslím si, že naše městská část by se měla rozvíjet s respektem ke krajině, která je 

tady krásná, s respektem k ochraně zeleně a k potřebám obyvatel. V minulém zastupitelstvu 

jsme se všichni shodli na tom, že metropolitní plán, tak jak je navrhován, nám naprosto 

nevyhovuje. Metropolitní plán bez regulativů, metropolitní plán, z něhož vypadla kategorie 

zeleně není pro nás vlastně přijatelný. V našich řadách, nejenom v řadách koaličních 

zastupitelů, ale také v řadách opozičních zastupitelů jsou lidé, kteří se územním rozvojem 

zabývali a kterým územní rozvoj Prahy 4 – vlastně celé Prahy 4 (?)– leží na srdci. Takže já 

doufám, že s nimi budu spolupracovat a využiji všech jejich zkušeností, kterých si vážím. 

Také bych chtěla říct, že rozhodování o podobě naší městské části se musí změnit. Musíme do 

toho více zatáhnout veřejnost, takže si představuji, že komise územního rozvoje bude 

otevřená veřejnosti, hlavně aktivním občanům z řad občanských iniciativ a spolků, kteří se 

budou podílet na spolurozhodování o tom, jak má naše městská část vypadat. 

 Doufám a věřím, že i ti, které neznám, přispějí k tomu, abychom si zformovali nějakou 

vizi, kam by mohla naše městská část jít, je tady toho už hodně zastavěného, ale pořád si 

myslím, že naše městská část je krásná a že stojí za to ji zachovat tak, aby se nám v ní dobře 

žilo. Děkuji vám. (Potlesk.) 

 

 Starosta pan Petr Štěpánek: Prosím Petra Horálka. 

 

 Zastupitel pan Petr Horálek: Děkuji za slovo. Moje jméno je Petr Horálek, byl jsem 

zvolen za ČSSD jako zastupitel, jsem mimochodem 13,5 roku členem ČSSD. Toto je již mé 

třetí funkční období jako zastupitele. Co se týče mé pracovní kariéry, tak v minulosti jsem 

pracoval 2,5 roku v deníku Metro, dokonce rok jako zástupce šéfredaktora. Pracoval jsem 

přes dva roky u Policie České republiky jako ekonom, v kabinetu náměstka policejního 

prezidenta pro ekonomiku. Nyní jsem 5,5 roku u Českých drah na oddělení, respektive dříve 

odboru marketingu. 

 Co se týče mé politické kariéry, tak v minulosti jsem se věnoval problematice školství 

jako předseda té – v uvozovkách – školské komise. Vzhledem ke své kariéře u Českých drah 

se hodně zajímám o kolejovou dopravu a veřejnou dopravu a MHD vůbec. Vzhledem k tomu, 

že nemám automobil, tak MHD v Praze používám denně, takže to pro mě není žádné 

teoretizování, ale veřejnou dopravou žiji vlastně každý den. 

 Co se týče toho, co bych rád v radě prosadil, tak samozřejmě budu vycházet 

z volebního programu ČSSD, který jsme měli, a budu vycházet také z uzavřené koaliční 

smlouvy. Rád bych akcentoval ze sociální oblasti především náš důležitý požadavek výstavby 

Domu seniorů v Hudečkově ulici podle projektu, který bude upraven dle dohody, ale 

každopádně je to naše klíčová záležitost. Rozhodně budu klást důraz, jak už tady říkal i pan 

starosta, na urychlenou revitalizaci a využití koupaliště Lhotka. A co se týče sociálních 



1. (ustavující) zasedání ZMČ  26. 11. 2014 29 

služeb, tak budu preferovat jejich rozšíření jak z hlediska kvantity, tak kvality nejenom pro 

seniory, ale obecně i pro všechny sociálně ohrožené skupiny na Praze 4. 

 Tady už od někoho z mých předřečníků zaznělo, že Praha 4 je z hlediska 

demografického trochu starší, asi čtvrtina obyvatel Prahy 4 jsou senioři, takže právě na 

seniory se chci zaměřit při své práci radního, pokud mi dáte svůj hlas a budu zvolen. Děkuji 

vám. (Potlesk.) 

 

 Zastupitel pan Petr Kučera: Vážené dámy, vážení pánové, kolegyně zastupitelky, 

kolegové zastupitelé, jmenuji se Petr Kučera a za TOP 09 jsem byl navržen na uvolněného 

radního, pod kterého by pravděpodobně spadala oblast životního prostředí. Dovolte mi, abych 

se krátce představil. Narodil jsem se před 31 lety v Praze a v nejlidnatější městské části žiji 

téměř od dětství. Po absolvování vysoké školy jsem několik let byl zaměstnán na ministerstvu 

zemědělství, dále na ministerstvu životního prostředí a v současné době pracuji jako 

protokolista na Úřadu vlády. A aby byl ten stručný výčet celkový, jsem i aktivním 

sportovcem, a to tělem i duší. 

 V uplynulém období jsem se stal zastupitelem v roce 2011 jakožto náhradník za 

kolegyni, která rezignovala během tohoto období. Téměř okamžitě jsem se začal věnovat 

oblasti životního prostředí a stal jsem se členem komise pro životní prostředí. V říjnových 

volbách jsem pozici zastupitele obhájil a chystal jsem se věnovat se této oblasti i nadále. 

Koaliční dohodou mezi Trojkolicí, TOP 09 a ČSSD vlastně došlo k tomu, že problematika 

životního prostředí by měla mít zastoupení v podobě uvolněného radního a tím pádem 

člověka, který by se měl věnovat této problematice na 100 %. Životní prostředí ve městě 

vlastně neznamená, že by mělo jít pouze o péči o zeleň v podobě pravidelného sekání trávy 

nebo dalších podobných věcí. Jedná se oblast, která přímo ovlivňuje každodenní život 

obyvatel a především kvalitu tohoto života. Jedná se například o problematiku nakládání 

s odpadem a ochranou obyvatel před hlukem, o řešení zastavování zelených ploch a tím 

pádem i případné ubírání míst pro volnočasové aktivity. Nesmíme zapomenout, že tato 

problematika má vliv i na všeobecný přehled a vzdělání obyvatel. Správně vynaložená 

finanční podpora skrze granty a samozřejmě vlastní iniciativa radnice pomůže u místních 

vybudovat pozitivní vztah k místu, kde žijí. 

 Dámy a pánové, všichni dobře víme, že území Prahy 4 je vzhledem ke své tranzitní 

poloze velmi těžce zkoušenou oblastí Prahy, o kterou je nutné citlivě pečovat. Proto je potřeba 

zodpovědně a efektivně se věnovat problematice zastavování zelených ploch, řešit zanedbaná 

veřejná prostranství i podél potoků a komunikací, pečovat a chránit zeleň v ulicích a věnovat 

se oblastem již před pár okamžiky jmenovaným. 

 Vážené zastupitelky, vážení zastupitelé, s odkazem na svou dosavadní praxi, 

s odkazem na své vystoupení a s vědomím náročné výzvy si vás dovoluji tímto požádat o 

podporu pro kvalitní život a prostředí na Praze 4. Děkuji za pozornost. (Potlesk.) 

 

 Starosta pan Petr Štěpánek: Děkuji všem kandidátům za představení. Otevírám 

prostor pro případné dotazy. Prosím, pan Crkoň. 

 

 Zastupitel pan Petr Crkoň: Já za klub ANO chci požádat o 15minutovou přestávku, 

prosím. 

 

 Starosta pan Petr Štěpánek: Dobře, přestávka 15 minut. Děkuji. 

 

(Přestávka.) 
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 Starosta pan Petr Štěpánek: Přestávka uplynula, prosím o návrat do sálu. Prosím 

volební výbor, předsedu volebního výboru, aby nás seznámil se způsobem volby. Než mu 

zapnou mikrofon, tak ještě jednou do haly, na schodiště – prosím, dostavte se do sálu. 

 

 Předseda volební komise pan Alois Těšitel: Opět dobrý den, dámy a pánové, 

přistupujeme k volbě uvolněných členů zastupitelstva. Jedná se o 3 pozice, jenom to zopakuji 

ještě jednou, kroužkují se maximálně 3, minimálně nikdo, to znamená, že tam, kde bude 

zakroužkován jenom jeden, jenom ten jeden dostává hlas. Já jenom kvůli tomu, abych 

předešel dalším diskusím, které jsem měl během přestávky. Kroužkujeme 3, 2, 1, 0, tak jak to 

běželo před tím, při těch předchozích volbách. Průběh bude stejný, paní Krejčová zase přečte 

jména, dostanete lístek, vstoupíte za plentu, odvolíte. Upozorňuji znovu, protože jsem byl na 

to upozorněn, můžete kroužkovat maximálně 3 kandidáty. Jestli je ještě nějaký dotaz, pro 

všechny případy? (Nikdo se nehlásí.) 

 

 Starosta pan Petr Štěpánek: Můžeme zahájit volbu, můžete vyzývat jednotlivé 

zastupitele, aby se dostavili do volební místnosti. 

 

 Členka volební komise paní Drahoslava Krejčová: Tak ještě jednou poprosím dámy 

a pány: 

 

Pan Bendl Jiří – pro zápis - člen volebního výboru 

Pan Bodenlos Jiří 

Pan Borkovec Aleš 

Pan Caldr Pavel 

Paní Cingrošová Klára – pro zápis členka volebního výboru 

Pan Crkoň Petr 

Paní Eismannová Jaromíra 

Paní Gjuričová Adéla 

Pan Horálek Petr 

Pan Hrdinka Tomáš 

Pan Hroza Michal 

Pan Janouškovec Viktor – pro zápis - člen volebního výboru 

Paní Jelínková Marie 

Paní Kotvová Iva 

Pan Kovářík Zdeněk 

Paní Krajcová Aneta 

Paní Krejčová Drahoslava – pro zápis - členka volebního výboru 

Pan Kučera Petr 

Pan Kunc Daniel 

Pan Kunert Ladislav 

Pan Kutílek Petr 

Pan Lacko Radek 

Pan Lébl Antonín 

Paní Machová Jarmila 

Paní Michková Lucie 

Pan Míth Jaroslav – pro zápis - nepřítomen 

Paní Niklová Jana 

Pan Nikolo Martin 

Pan Petr Jan 

Pan Pokorný Zdeněk 
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Pan Ptáčník Karel 

Paní Rejchrtová Alžběta 

Paní Rejchrtová Petra 

Pan Růžička Ondřej 

Pan Schneider Jan 

Pan Svoboda Josef 

Pan Šebesta Patrik 

Pan Šplíchal Karel 

Pan Štěpánek Petr 

Pan Těšitel Alois – člen volebního výboru – pro zápis 

Pan Vácha Filip 

Pan Vaněk Ivo 

Paní Zacharová Marie 

Pan Zicha Lukáš 

Paní Zykánová Jitka 

 Děkuji. 

 

(Tajná volba. Po vydání hlasovacích lístků dotaz, zda všichni odvolili. Následuje sčítání hlasů 

volebním výborem. Po sečtení hlasů:) 

 

 Starosta pan Petr Štěpánek: Prosím zastupitele do sálu, předseda volebního výboru 

má výsledky volby. 

 

 Předseda volební komise pan Alois Těšitel: Dámy a pánové, výsledky hlasování o 

uvolněných členech Rady městské části Praha 4. Vydaných hlasovacích lístků 44, 

odevzdaných 44, platných 27, neplatných 17. Počet hlasů pro jednotlivé kandidáty: paní 

Alžběta Rejchrtová 27, pan Petr Kučera 25, pan Petr Horálek 24. Při kvoru 23 jsou všichni tři 

zvoleni. Gratuluji. (Potlesk.) 

 

 

Číslo usnesení 1Z-7/2014. 

 

 Starosta pan Petr Štěpánek: Blahopřeji zvoleným. Na další bod předávám řízení 

schůze panu Bodenlosovi. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Ještě jednou hezké odpoledne. 

Nyní jsme u bodu: 

 

10. Volba neuvolněných členů Rady městské části Praha 4 

 

 Já bych chtěl požádat o návrhy na tuto volbu. Požádal bych předsedy klubů nebo 

jednotlivce. Vidím prvního. 

 

 Pan Alois Těšitel: Za klub TOP 09 navrhujeme na pozici neuvolněného radního pana 

Michala Hrozu. 

 

 Starosta pan Petr Štěpánek: Ta klub Trojkoalice navrhujeme Adélu Gjuričovou. 
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 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji za tyto návrhy. Jsou zde 

ještě jiné návrhy? (Nikdo se nehlásí.) Nevidím, dávám proto slovo předsedovi volebního 

výboru. 

 

 Předseda volební komise pan Alois Těšitel: Volby proběhnou tak, jako probíhaly 

volby předchozí, to znamená dodržovat kroužkování, pokud máte zájem. Celá technikálie 

bude obdobná jako při volbách, které předcházely tomuto aktu. Děkuji. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Já bych ještě požádal – je třeba 

souhlas kandidátů na neuvolněného člena rady. První paní Adéla Gjuričová. 

 

 Zastupitelka paní Adéla Gjuričová: Já souhlasím s kandidaturou a pokud 

nepotřebujete to představení, tak se samozřejmě toho času vzdávám. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Pan Hroza. 

 

 Zastupitel pan Michal Hroza: Už jsem říkal, souhlasím. Děkuji. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Nyní bych dal možnost 

představit se kandidátům, pokud mají zájem. Dáme přednost dámě, paní Adéla Gjuričová. 

 

 Zastupitelka paní Adéla Gjuričová: Děkuji za slovo. Já budu úplně stručná. Já jsem 

myslela, že strašně šetříme čas. Já pocházím z akademické sféry, působím na Ústavu pro 

soudobé dějiny a zároveň jsem byla několik let předsedkyní občanského sdružení Náš Braník, 

odkud mne také někteří z vás znají. Ráda bych přinesla do té rady důvěru, kterou jsem dostala 

od občanů. Myslím si, že díky ní se nám tam může dobře spolupracovat a také mohu snad 

nasbírat kvalitní a relevantní data a podněty právě od občanů, s kterými jsem zvyklá pracovat. 

 Mým portfoliem, pokud mi dáte svůj hlas, by byla bezpečnost a prevence kriminality. 

V té věcné oblasti bych ráda navázala na všechny současné trendy v situační prevenci a 

preventivních programech, to tady teď nebudu rozvádět. Úplně na závěr chci říct, že jsem ve 

své minulé zkušenosti z občanského a komunitního aktivismu snad získala slušnou skutečnost 

v tom, jak propojovat lidi různých talentů, různých stylů jednání a různých typů 

odpovědnosti. A právě to bych také ráda využila v té práci. To znamená, že ráda navážu na to, 

co se tady dělalo dobře v té oblasti a ráda budu spolupracovat s vámi všemi napříč všemi 

politickými stranami. Děkuji. (Potlesk.) 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji za slovo. Další je pan 

kolega Hroza. 

 

 Zastupitel pan Michal Hroza: Vážené paní zastupitelky, vážení páni zastupitelé, já 

mnohokrát děkuji za tento prostor, který jsem dostal. také budu stručný, stejně jako paní 

Gjuričová vzhledem k pokročilému času. Jmenuji se Michal Hroza, jsem ženatý, mám syna. 

Teď pracuji sedmým rokem jako ředitel odboru edičního na Ústavu pro studium totalitních 

režimů, tedy jsem tím, kdo má v tomto ústavu na starosti vydávání knížek, vydávání časopisů, 

přípravu výstav, přípravu konferencí. Tomuto angažmá předcházela má poměrně dlouhá práce 

v neziskové organizaci, která se jmenuje Post Bellum, možná, že ji znáte, připravuje takový 

rozsáhlý projekt Paměti národa. Zrovna nedávno proběhlo slavnostní předávání cen Paměti 

národa v Národním divadle. V této organizaci jsem pracoval jako zástupce ředitele, měl jsem 

na starosti fundrasing na různé kulturní akce. Pokud budu zvolen, tak v nadcházející radě 

bych měl mít na starosti kulturu. Nechci teď ten kulturní program tady vulgarizovat 
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v několika větách, nicméně všechny tři strany Trojkoalice, sociální demokracie i my jsme se 

shodli ve svém programovém prohlášení, tedy v naší koaliční smlouvě na nějaké podpoře 

živého umění. Všichni jsme to měli v programu a i pro mě je toto priorita. Myslím si, že když 

městská část byla schopna generovat peníze na ten z mého pohledu možná ne úplně šťastný 

projekt 4-Volnočasové, takže tento objem prostředků by do té kultury měl putovat i nadále. 

 Jinak já to nebudu zdržovat, ale kdyby kdokoli z vás měl jakýkoli dotaz na mě, tak 

jsem vám k dispozici. Mnohokrát děkuji. (Potlesk.) 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji panu kolegovi. Otevírám 

diskusi, pokud má někdo zájem se zeptat. Karel Šplíchal. 

 

 Zastupitel pan Karel Šplíchal: Já jsem se chtěl zeptat paní Gjuričové, jestli opět 

bude někdy rozdávat tenisáky, aby je házeli lidi po těch kolezích z rady, protože to je věc, 

která mi opravdu vadí. (Poznámka mimo mikrofon.) Prosím? Tam byla nějaká reakce. A pak 

jsem celkem rád, že pan Hroza se bude zabývat kulturou, protože se domnívám, že tady má 

pole neorané, ale pak by se měl také zajímat o to, jak vznikla Volnočasová a k čemu sloužila. 

To je všechno. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji. Další příspěvek? Pan 

kolega Kovářík. 

 

 Zastupitel pan Zdeněk Kovářík: Já budu velmi stručný. Poprosím o 5minutovou 

přestávku na klub. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji. Je ještě někdo přihlášen? 

(Nikdo se nehlásí.) Není tomu tak, takže končím rozpravu a vyhlašuji 5minutovou přestávku 

na žádost klubu ODS. 

 

(Přestávka.) 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Chci se zeptat, jestli klub ODS 

už je v pořádku. (Přítomen.) Požádal bych předsedu volebního výboru, aby nás provedl 

volbou neuvolněných členů rady. Požádal bych o klid. 

 

 Předseda volební komise pan Alois Těšitel: Dámy a pánové, prosím, abyste na 

základě čtení paní Krejčovou přistoupili k volebnímu aktu, tak jako to bylo posledně. (Paní 

Krejčová upozorňuje, že se hlásí zastupitel s technickou.) 

 

 Zastupitel (nebyl představen): Tady padlo pár dotazů na budoucí radní a nebylo na ně 

odpovězeno. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Já jsem se na konci diskuse ptal, 

jestli má ještě někdo nějakou připomínku k tomu, co tu bylo řečeno, a nikdo se nepřihlásil. 

 

 Zastupitel (nebyl představen): Já říkám, že bylo pár dotazů, na které nebylo 

odpovězeno. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: A já ti odpovídám – nikdo se 

k těmto dotazům nehlásil. (Hlas: To to hezky začíná. – Pobavení v sále.) 

 



1. (ustavující) zasedání ZMČ  26. 11. 2014 34 

 Členka volební komise paní Drahoslava Krejčová: Takže opět poprosím do volební 

místnosti dámy a pány: 

 

Pan Bendl Jiří – odešel jako člen volebního výboru 

Pan Bodenlos Jiří 

Pan Borkovec Aleš 

Pan Caldr Pavel 

Paní Cingrošová Klára – členka volebního výboru 

Pan Crkoň Petr 

Paní Eismannová Jaromíra 

Paní Gjuričová Adéla 

Pan Horálek Petr 

Pan Hrdinka Tomáš 

Pan Hroza Michal 

Pan Janouškovec Viktor – člen volebního výboru 

Paní Jelínková Marie 

Paní Kotvová Iva 

Pan Kovářík Zdeněk 

Paní Krajcová Aneta 

Paní Krejčová Drahoslava – členka volebního výboru 

Pan Kučera Petr 

Pan Kunc Daniel 

Pan Kunert Ladislav 

Pan Kutílek Petr 

Pan Lacko Radek 

Pan Lébl Antonín 

Paní Machová Jarmila 

Paní Michková Lucie 

Pan Míth Jaroslav – nepřítomen – pro zápis 

Paní Niklová Jana 

Pan Nikolo Martin 

Pan Petr Jan 

Pan Pokorný Zdeněk 

Pan Ptáčník Karel 

Paní Rejchrtová Alžběta 

Paní Rejchrtová Petra 

Pan Růžička Ondřej 

Pan Schneider Jan 

Pan Svoboda Josef 

Pan Šebesta Patrik 

Pan Šplíchal Karel 

Pan Štěpánek Petr 

Pan Těšitel Alois – člen volebního výboru – pro zápis 

Pan Vácha Filip 

Pan Vaněk Ivo 

Paní Zacharová Marie 

Pan Zicha Lukáš 

Paní Zykánová Jitka 

 Děkuji. 
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(Tajná volba. Po vydání hlasovacích lístků dotaz, zda všichni odvolili. Poté sčítání hlasů. Po 

sčítání hlasů:) 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Požádal bych zastupitele, aby se 

dostavili do sálu, předseda volebního výboru již je připraven přečíst výsledky poslední volby. 

Ještě vteřinu, pane předsedo. (Po naplnění sálu:) 

 Máte slovo, pane předsedo. 

 

 Předseda volební komise pan Alois Těšitel: Dámy a pánové, dovolte mi informovat 

vás o výsledku hlasování o neuvolněných členech rady. Vydaných lístků bylo 44, 

odevzdaných 43, platných 34, neplatných 9. Počty hlasů: paní Adéla Gjuričová 32 hlasy, pan 

Michal Hroza 25. Oba byli zvoleni. (Potlesk.) 

 

Číslo usnesení 1Z-8/2014. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji, zvoleným gratuluji. Nyní 

jsme v bodě 

 

11. Zřízení výborů: 

 

 Máme tento bod rozdělen a a), b), c), d), kdy bod  

 

11. Určení výborů a počtů členů ve výborech 

 

 Jelikož máme přihlášeného k tomuto bodu a k diskusi občana městské části, tak bych 

požádal pana Koláře, který je přihlášen, zda by přišel diskutovat. Máte slovo. 

 

 Pan Karel Kolář: Děkuji. Omlouvám se, že vás ještě budu unavovat svými 

myšlenkami. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Pane Koláři, já vás poprosím blíž 

k mikrofonu kvůli stenozáznamu. 

 

 Pan Karel Kolář: Ano, omlouvám se. S ohledem na určité organizační změny musím 

trošku improvizovat, pokud to někde zadrhne, tak mi to promiňte. 

 Po dohodě s organizačním oddělením a předsedajícím mi bylo umožněno, že se 

vlastně vyjádřím souhrnně jak k bodu předsedy kontrolního výboru, členů výboru, tak k volbě 

předsedy finančního výboru zastupitelstva zároveň. 

 Začnu volbou předsedy kontrolního výboru. Před svým příspěvkem určeným současně 

předsedovi kontrolního výboru a jeho členům uvádím, že zde nechci celé odpoledne 

exhibovat. Většinu podstatného jsem již uvedl, proto se pokusím omezit jen na podstatné. 

 Vážený budoucí předsedo kontrolního výboru zastupitelstva a vy, jeho budoucí 

členové, nemusím zde připomínat, jakému účelu kontrolní výbor zastupitelstva má sloužit a 

jakými úkoly je pověřen z titulu jednacího řádu výborů zastupitelstva. Dozvěděl jsem se, že 

jednací řád výborů zastupitelstva vzhledem k tomu, že skončila jeho platnost, bude nový. Jde 

zejména o kontrolu plnění usnesení zastupitelstva městské části a Rady městské části Praha 4 

a dodržování právních předpisů ostatními výbory. Předpokládám, že jste s uvedeným 

jednacím řádem již obeznámeni. – Tady bohužel to zase nesedí. 

 Dle mého názoru z hlediska jeho poslání a významné funkce kontrolního výboru 

zastupitelstva by měl být jednací řád více otevřený směrem k občanům voličům. Pokud nejde 
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o utajované informace bezpečnostního charakteru, není směrem k občanům podle mého 

názoru důvod něco utajovat. Konání a jednání Zastupitelstva městské části Praha 4 jsou 

veřejnou službou občanům městské části Praha 4 v rámci zastupitelské demokracie, a proto by 

měly být zápisy z kontrolního výboru – nebo mohly – dostupné občanům bez omezujících 

obstrukcí, jako tomu bylo dosud. Nejlépe budou-li zveřejňovány na webových stránkách 

Prahy 4, aby se s nimi mohli občané Prahy 4 bez problémů seznámit. Tak by byla naplněna 

jedna z forem i veřejné kontroly ze strany občanů. 

 Přeji vašemu konání co nejméně potřeb prověřování například snah o korupční 

jednání, avšak v takových případech co nejrychlejší zjištění nejen konkrétních osob, ale 

zejména systémových nedostatků umožňujících takové jednání, návrh potřebných opatření, 

aby k nim docházelo co nejméně. 

 Teď bych vás ještě poprosil o chvilku strpení k volbě předsedy finančního výboru a 

jeho členů. 

Vážený pane budoucí předsedo a vy, jeho členové – zde budu již stručný, protože 

totéž, co jsem uváděl u kontrolního výboru zastupitelstva, platí i pro finanční výbor 

zastupitelstva – z valné části. Hlavní jeho poslání – provádí kontrolu hospodaření s majetkem 

a finančními prostředky městské části Praha 4. Stručně – kromě toho se vyjadřuje k rozpočtu, 

jeho jednotlivým kapitolám. Zde bych chtěl upozornit například na kapitolu pojednávající o 

finančních prostředcích pro OKAS – starostu městské části Praha 4, z dob starosty Ing. Pavla 

Horálka, který měl k dispozici prostředky - dle mého soudu na základě vyčtených částek 

z rozpočtu - nepřiměřeně vysoké, a neodůvodněně vysoké. Byly využívány na činnosti jako 

právní poradenství, posudky, studie apod., o nichž je obecně známo, že mohou být … 

(Přerušen předsedajícím.) 

 

Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Pane Koláři, já se moc 

omlouvám, musím nechat, pokud budete pokračovat, hlasovat o dalších třech minutách. 

 

Pan Karel Kolář: Jestli můžu poprosit, už pár vět a končím. 

 

Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Takže bych požádal o hlasování 

o prodloužení vašeho příspěvku o další 3 minuty. 

 

Hlasujeme, teď. (Hlasuje se.) Pro 27, proti 6, zdrželi se 3. 

Návrh byl přijat, máte další 3 minuty. 

 

Pan Karel Kolář: Děkuji vám, opravdu to bude krátké. 

Takže navážu, kde jsem skončil. Čili právní poradenství, posudky, studie apod., o 

nichž je obecně známo, že mohou být využívány k různým, mnohdy i nekalým účelům. Tím 

netvrdím, že tomu tak bylo, ale nevylučuji takovou možnost. Prokázat ji by mělo být podle 

mého názoru posláním, kompetencí a zájmem právě finančního výboru zastupitelstva městské 

části. 

Dalším předmětem okruhu zájmů činnosti finančního výboru městské části by mohla 

být činnost právnických osob zřizovaných Zastupitelstvem městské části Praha 4. Výklad, 

který zde v době, kdy byl starostou, pan Caldr přednesl - od nejmenovaného právníka - 

ohledně možnosti finanční kontroly hospodaření těchto právnických osob a o který se opíral 

v případě 4-Energetické, že na uvedené právnické osoby se zákon o finanční kontrole 

nevztahuje, to mi připadá nelogické už z důvodu, že tato a další akciové společnosti městské 

části Praha 4 byly založeny za veřejné prostředky městské části Praha 4. Nejde tedy o klasické 

podnikatelské subjekty. Ale co je na našich zákonech v řadě případů logického a v souladu se 

zdravým selským rozumem! 
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Vážený pane budoucí předsedo finančního výboru, budoucí členové finančního 

výboru, přeji vám do vaší činnosti hodně chuti, ale i odvahy. Pro vaši činnost bych připomněl 

heslo TGM, které by se mohlo stát krédem finančního výboru městské části Praha 4: Nebát se 

a nekrást! Děkuji za pozornost. (Potlesk.) 

 

Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji za příspěvek. Nyní už 

nemáme z řad obyvatelstva žádný. Prvním přihlášeným z řad zastupitelů je Petr Horálek. 

 

Zastupitel pan Petr Horálek, člen rady: Děkuji za slovo. Já bych rád dal návrh 

usnesení, poprosím organizační oddělení, jestli by ho mohlo promítnout na monitor, já ho 

přečtu. Návrh usnesení zní: 

Zastupitelstvo městské části Praha 4 schvaluje 

1. zřízení těchto výborů: finanční výbor, kontrolní výbor, výbor pro bezpečnost, výbor pro 

výchovu a vzdělávání, 

2. počet členů výborů včetně předsedy u finančního výboru na 9, u kontrolního výboru, 

výboru pro bezpečnost a výboru pro výchovu a vzdělávání na 7, 

3. že předsedové všech výborů uvedených v bodě 1 budou uvolnění zastupitelé městské části 

Praha 4. 

 Děkuji. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji za příspěvek. Dalším 

přihlášeným – Pavel Caldr. 

 

 Zastupitel pan Pavel Caldr: Dobrý den, dámy a pánové. Děkuji. Já bych si dovolil 

předložit protinávrh, který zní – protože jsem neměl tento návrh usnesení k dispozici, tak jsem 

ho nemohl dopracovat: 

rozšíření bodu 1 o písmeno e): zřízení výboru pro znovuobnovení provozu koupaliště Lhotka. 

Bod 3 by byl, že předseda tohoto výboru není uvolněn. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji. Již nevidím nikoho 

přihlášeného do rozpravy, rozpravu končím. Nyní bych požádal návrhový výbor o to, aby nás 

provedl hlasováním o předložených usneseních. Petr Horálek jako předseda návrhového 

výboru. 

 

 Předseda návrhového výboru pan Petr Horálek: Jako předseda návrhového výboru 

musím nechat hlasovat o posledním podaném protinávrhu od zastupitele Pavla Caldra jako o 

prvním, to znamená, hlasovali bychom o tom usnesení, které jsem podával já, znělo by stejně 

jako usnesení, které jsem podával já, pokud to správně chápu, akorát že by tam byl navíc bod 

1.e) zřízení výboru pro znovuobnovení provozu koupaliště Lhotka. A v bodě 3 – já nevím, 

jestli to můžeme? (Poznámka z pléna.) Nemůžeme. Pan Caldr navrhuje, aby v bodě 3 bylo, že 

předseda tohoto výboru není uvolněný. Jinými slovy – kolega Caldr navrhuje, on to tady 

nemá precizně uděláno, že chce vycházet z toho návrhu, který jsem podal já, akorát tam bude 

bod e) výbor pro znovuobnovení provozu koupaliště Lhotka, a dole, že předseda toho nového 

výboru nebude uvolněný. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Za e) neuvolněný – já tam vidím. 

(Poznámka pana Horálka: Neuvolněný.) Všichni vidí na tabuli, o čem hlasují. Technická – 

pan Caldr. 
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 Zastupitel pan Pavel Caldr: Děkuji. Jenom aby to bylo jasné, počet členů je 

stanoven na 7. Takže v tom bodě ještě je – aby to bylo komplexní – že počet členů tohoto 

výboru by byl 7. Aby nikdo nemohl říct, že to není komplexní protinávrh. Děkuji. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Chci se zeptat, jestli všichni vědí, 

o čem teď hlasují, o protinávrhu pana kolegy Caldra. 

 

 Hlasujeme teď. (Hlasuje se.) Pro 17, proti 4, zdrželo se 22. 

Návrh nebyl přijat. 

 

 Nyní hlasujeme o návrhu předkladatele Petra Horálka. 

 

 Hlasujeme teď. (Hlasuje se.) Pro 30, proti 1, zdrželo se 8. 

Návrh byl přijat. 

 

 Nyní jsme v bodě 

 

Číslo usnesení 1Z-9/2014. 

 

 

11.a) Volba předsedů výborů Zastupitelstva MČ Praha 4 

 

 Já otevírám rozpravu k tomuto bodu a očekávám návrhy z pléna. (Reakce na 

poznámku z pléna:) Na předsedy těchto výborů. Nikdo nemá zájem o předsedu výboru? 

(Připomínky z pléna. Poznámka: Všech.) Dobře, vezmeme to od těch ze zákona daných. 

Takže návrh na předsedu finančního výboru. Nikdo. Pardon, tamhle vidím hlásit se pana 

kolegu Svobodu. 

 

 Zastupitel pan Josef Svoboda: Já navrhuji na pozici předsedkyně finančního výboru 

Janu Niklovou. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji za návrh. Je zde ještě jiný 

návrh na předsedu finančního výboru? (Nikdo se nehlásí.) Chci se zeptat paní kolegyně 

Niklové, jestli s tím souhlasí. (Souhlas.) Děkuji. 

 Dále zde máme návrh na předsedu kontrolního výboru. Nebo návrhy. Pan kolega 

Kovářík. 

 

 Zastupitel pan Zdeněk Kovářík: Dovolím si navrhnout jménem klubu ODS paní 

kolegyni Michkovou. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Paní kolegyně Michková za klub 

ODS. Dalším přihlášeným je pan kolega Crkoň. 

 

 Zastupitel pan Petr Crkoň: Za klub ANO navrhuji paní Jarmilu Machovou. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Jarmila Machová – návrh. Další? 

Nevidím nikoho přihlášeného. Pardon, pan Janouškovec, omlouvám se. 
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 Zastupitel pan Viktor Janouškovec: Dobrý den. Janouškovec. Navrhuji za klub 

ANO pana Ivo Vaňka – na kontrolní výbor. (Poznámka pana Bodenlose: Na předsedu 

kontrolního výboru.) Ano, na předsedu kontrolního výboru. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Pan kolega Vaněk. Nevidím již 

nikoho přihlášeného. Chci se zeptat paní kolegyně Michkové, zda souhlasí s navržením? 

(Souhlas.) Paní Machová. (Souhlas.) Pan Vaněk? (Souhlas.) Děkuji. 

Nyní bych požádal o návrh na předsedu bezpečnostního výboru. Přihlášen je pan 

Vácha. 

 

Zastupitel pan Filip Vácha: Za klub Top 09 navrhuji za předsedu bezpečnostního 

výboru kolegu Šebestu. Patrik Šebesta. 

 

Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Pan kolega Šebesta – návrh za 

TOP 09. Ještě někdo se přihlásil? Nevidím. Pan kolega Šebesta souhlasí s návrhem? Pan 

kolega Šebesta. 

 

Zastupitel pan Patrik Šebesta: Říkám ano, souhlasím. Děkuji. 

 

Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji. Já samozřejmě slyším, 

jenom pro stenozáznam je třeba to říct na mikrofon. 

Poslední výbor, který jsme odsouhlasili, je výbor pro výchovu a vzdělávání. Požádal 

bych o návrhy. Přihlášen je pan Vácha. 

 

Zastupitel pan Filip Vácha: Za TOP 09 navrhuji paní Marii Zacharovou. 

 

Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji za návrh. Již nevidím 

nikoho přihlášeného. Zeptám se, zda souhlasí paní Zacharová. (Souhlas.) Děkuji. Chci se 

zeptat, jestli ještě někdo se chce přihlásit do diskuse. (Nikdo se nehlásí.) Není tomu tak. 

Končím rozpravu k tomuto bodu. Vidím předsedu klubu sociální demokracie. 

 

Zastupitel pan Petr Horálek, člen rady: Děkuji. Já bych poprosil o 10minutovou 

přestávku na jednání klubu ČSSD. 

 

Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji. Vyhlašuji 10minutovou 

přestávku do 15.55 hodin. 

 

(Přestávka.) 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Vážení zastupitelé, omlouvám se 

za klub ČSSD, že jsme přetáhli přestávku o minutu, a požádal bych vás zpět do vašich lavic. 

Pane předsedo, máme výsledky volby k bodu? (Prodleva.) 

Já samozřejmě vidím, Karle (Šplíchal), že jsi přihlášen, ale já chci vědět, jestli je to 

faktická. (Pan Šplíchal: Naprosto faktická.) Pan Karel Šplíchal. 

 

Zastupitel pan Karel Šplíchal: Já jsem si všiml, že z některých stran jsou dva 

kandidáti, třeba na předsedu kontrolního výboru. (Poznámka pana Bodenlose: Musíš si 

vybrat.) A můžu já navrhnout třeba z jiné strany někoho? (Poznámka pana Bodenlose: Teď už 

nemůžeš nic.) Já bych byl pro Ládu Kunerta, protože on je hodný chlap a dělal to dobře. 

Takže když jsem si všiml, že je „tolik lidu“, tak jsem si myslel, že přidám jednoho dobrého. 
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Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Rozumím Karle, rozprava byla 

ukončena, návrhy ukončeny, a nyní předávám slovo předsedovi – technická, pan Caldr. 

 

Zastupitel pan Pavel Caldr: Děkuji. Já nechci znevažovat to zasedání, ale já si 

myslím, že třeba finanční a kontrolní výbor, zvlášť když tady pan Kolář apeloval na to, aby 

řádně pracovaly, myslím si, že by bylo fér, kdyby se ti lidé představili, aspoň u těchto dvou 

výborů. Děkuji. 

 

Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Tom u rozumím, já jsem zrovna 

chtěl dát příležitost, aby se představili všichni navržení předsedové na výbory. Takže začneme 

tak, jak jsem to hlásil. Předseda – nebo předsedkyně finančního výboru, nebo návrh na 

předsedu finančního výboru. Paní kolegyně Niklová, já se omlouvám, ještě si nepamatuji 

všechno zpaměti. 

 

Zastupitelka paní Jana Niklová: Dobré odpoledne, milí kolegové, milé kolegyně. Já 

bych to vzala velice stručně, protože mám ještě za sebou hodně lidí. Já se jmenuji Jana 

Niklová, je mi 51 let, pracovala jsem posledních 20 let zejména v soukromé sféře. Ráda bych 

do řízení finančního výboru aplikovala zkušenosti z manažerské činnosti. Mou prioritou, 

pokud bych dostala váš hlas a byla bych zvolena, by bylo zejména koordinovat činnost všech 

výborů a transparentnost hospodaření radnice. Děkuji a přeji vám hezké odpoledne. (Potlesk.) 

 

Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji. Možní předsedové 

kontrolního výboru, když dovolíte, začal bych od dam – paní Machová, podle abecedy. Tak 

než se srovnají ostatní předsedové, Lucko (Michková), jestli tě můžu představit, aby ses 

představila jako kandidát na předsedkyni kontrolního výboru. 

 

Zastupitelka paní Lucie Michková: Dobrý den, milé kolegyně, pánové, poslední 

čtyři roky jsem měla na Praze 4 bezpečnost, takže v první řadě bych určitě chtěla poděkovat 

těm, co mi dali příležitost čtyři roky bezpečnost dělat. Domnívám a jsem přesvědčena, že se 

nám podařilo spoustu dobrého. Ve své práci jsem se opírala nejenom o kolegy zastupitele 

v bezpečnostní komisi, ale samozřejmě také o úředníky, kterým také doopravdy ze srdce 

děkuji, protože mnohdy mimo pracovní dobu trávili čas v terénu a pomáhali policii při jejích 

kontrolách. Takže doopravdy velké poděkování. Já doufám, že moji osobu většina z vás zná. 

Chci se nadále opírat o zkušenosti zkušenějších kolegů politiků a budu se samozřejmě snažit 

tu práci dělat pořádně, tak jak vlastně jsem zvyklá. Budu ráda za vaši podporu. Děkuji. 

(Potlesk.) 

 

Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Jestli už je přítomna paní 

kolegyně Máchová, nebo Machová? Machová. Já se omlouvám, opravdu ještě všechna jména 

přesně neznám. 

 

Zastupitelka paní Jarmila Machová: Dobrý den. Jmenuji se Jarmila Machová. Jsem 

právník vystudovaný na právnické fakultě tady v Praze. Celý svůj profesní život, což je asi 25 

let, pracuji v neziskovém sektoru, 3 roky jsem dělala na odborech, 22 let u jednoho velkého 

spolku, který má 50 tisíc členů – Českého svazu včelařů, kde jsem byla právníkem, tento 

poslední rok tajemníkem sekretariátu a svazu. Mám tudíž zkušenosti s organizováním 

zasedání, různých usnesení, předpisů vnitřních apod., takže si myslím, že pro náplň výboru 

kontrolního, tak jak je popsána v zákoně o Praze, bych byla vhodným kandidátem, abych 
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mohla tato usnesení zastupitelstva plus další předpisy a další jednání orgánů zastupitelstva 

v souladu se samostatnou působností vykonávat. Děkuji vám za případnou podporu. (Potlesk.) 

 

Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji. Posledním je pan kolega 

Vaněk. 

 

 Zastupitel pan Ivo Vaněk: Vážený pane starosto, vážení zastupitelé, jmenuji se Ivo 

Vaněk, je mi 58 let, jsem ženatý, mám dvě děti. Jsem vystudovaný stavební inženýr. Postavil 

jsem celou jadernou elektrárnu Dukovany samozřejmě v různých funkcích, 11 let jsem strávil 

– pardon, 9 let, a posléze 11 let jsem řídil velkou strojírensko-stavební organizaci, která 

zaměstnávala 350 lidí. Od roku 2001 jsem se začal věnovat problematice hluku v životním 

prostředí. Zdokonaloval jsem se ve znalosti té problematiky, až došlo v roce 2004 k založení 

neziskové organizace Národní hluková observatoř, do jejíhož čela jsem byl zvolen. Tato 

nezisková organizace má přes 200 členů, jsou to univerzity, zdravotní ústavy, akustické 

laboratoře a spousta dalších, i soukromých významných podnikatelských subjektů, jako je 

třeba Škoda automobilka, ČEPRO, UNIPETROL apod. 

 V roce 2012 rozhodla Národní hluková observatoř, že začne připravovat významný 

mezinárodní program Better City is for Better Live, a to, že začne oslovovat starosty měst 

z celého světa s programem výměny informací o úspěšných lokálních řešeních při řešení 

problémů spojených s hlukem, znečištěným ovzduším, ochranou vody a nakládáním s odpady 

ve městech. Dneska ta síť má 450 měst skutečně ze všech kontinentů, já stojím v čele celého 

programu a v září letošního roku na mimořádném klimatickém summitu OSN v New Yorku 

jsem za tento program sklidil obrovský úspěch a byl jsem vyzván k dalšímu pokračování a 

hlavně zapojení Prahy, které se nám vůbec nepodařilo do tohoto programu získat, a dodnes 

nechápu, proč. 

 Kontrolní činnost, na kterou jsem byl navržen, na předsedu kontrolního výboru si 

dovedu představit zvládat velmi jednoduše, protože není člověk, který by mohl znát všechny 

problematiky, které radnice tak významné městské části jako je Praha 4 řeší. Proto je jasné, že 

se kontrolní činnost musí dělat manažersky a že pro každý zásadnější problém je potřeba najít 

příslušné odborníky. Já jsem, myslím si, dlouhodobě prokázal své manažerské schopnosti, 

takže na takovouto funkci si troufám a myslím si, že bych v ní velmi obstál, zejména z toho 

hlediska objektivního přístupu k hodnocení každého problému. Děkuji za vaši podporu. 

(Potlesk.) 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji. Nyní návrh na předsedu 

výboru bezpečnostního – pan kolega Šebesta. 

 

 Zastupitel pan Patrik Šebesta: Dobrý den, dámy a pánové. Já se předem omlouvám 

za svou hlasovou indispozici. Jsem už dva týdny nemocný, takže to hodně zkrátím. Moje 

jméno je Patrik Šebesta. Teď jsem zjistil „s hrůzou“ dvě věci, že za pár týdnů je mi 42 a že 25 

let působím v oblasti vnitřní bezpečnosti tohoto státu, a to jak ve státním sektoru, tak dříve i 

v soukromém sektoru. Působím v odborné sekci bezpečnostní komise Svazu měst a obcí. 

Působím též externě na ministerstvu vnitra jako oponent projektů bezpečnostních. Totéž 

v Technologické agentuře. Na Praze 4 žiji již od svého narození, takže doufám, že ji znám a 

že budu moci přispět svými znalostmi, které mám, protože za posledních asi 8 let jsem 

konzultantem pro několik měst a obcí opět v oblasti bezpečnosti. Děkuji. (Potlesk.) 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji. Poslední kandidát na 

výbor školství a vzdělávání, paní kolegyně Zacharová. 
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 Zastupitelka paní Marie Zacharová: Vážený pane starosto, vážení zastupitelé, 

jmenuji se Marie Zacharová, je mi 45 let, 4 roky jsem působila jako asistentka předsedy 

kontrolního výboru pana Ladislava Kunerta a 2 roky spolupracovala s odborem kontroly. Ač 

mám strojní průmyslovku, tak studuji jednooborovou psychologii. Chci říct, že mám 3 dcery, 

k dětem, ke školství a k rodinné politice mám velice blízko. Doufám, že s paní Kotvovou 

budeme velice dobře spolupracovat. Děkuji vám. (Potlesk.) 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji za představení všech 

kandidátů. Nyní bych požádal předsedu volebního výboru, aby nás provedl hlasováním a 

volbou. 

 

 Předseda volební komise pan Alois Těšitel: Dámy a pánové, nastává intelektuální 

boj, protože se bude volit podle rozhodnutí najednou, všichni 4 předsedové, dochází tam 

k tomu, že 3 předsedové jsou nominováni jenom sólově, kdežto u kontrolního jsou 3 jména. 

Dostanete 4 lístky. Prosím zejména u kontrolního pamatovat na to, že se nezaškrtávají 

všichni, jako to bylo posledně, ale volíte jednoho předsedu. Bude to trvat trochu déle jak pro 

vás za plentou, tak i pro nás při tom rozčleňování a následně sčítání, poprosím o trpělivost. 

Znovu opakuji – kroužkování jako posledně, u kontrolního výboru kroužkujete, pokud máte 

zájem, jedno jméno z těch tří, aby ten lístek byl platný. Děkuji. 

 

(Paní Krejčová se táže, zda může začít číst jména, předsedající souhlasí.) 

 

 Členka volební komise paní Drahoslava Krejčová: Poprosím opět do volební 

místnosti, zvu tam pány a dámy: 

 

Pan Bendl Jiří – člen volebního výboru - odešel 

Pan Bodenlos Jiří 

Pan Borkovec Aleš 

Pan Caldr Pavel 

Paní Cingrošová Klára – pro zápis - členka volebního výboru 

Pan Crkoň Petr 

Paní Eismannová Jaromíra 

Paní Gjuričová Adéla 

Pan Horálek Petr 

Pan Hrdinka Tomáš 

Pan Hroza Michal 

Pan Janouškovec Viktor – člen volebního výboru – pro zápis 

Paní Jelínková Marie 

Paní Kotvová Iva 

Pan Kovářík Zdeněk 

Paní Krajcová Aneta 

Paní Krejčová Drahoslava – pro zápis - členka volebního výboru 

Pan Kučera Petr 

Pan Kunc Daniel 

Pan Kunert Ladislav 

Pan Kutílek Petr 

Pan Lacko Radek 

Pan Lébl Antonín 

Paní Machová Jarmila 

Paní Michková Lucie 
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Pan Míth Jaroslav – pro zápis - nepřítomen 

Paní Niklová Jana 

Pan Nikolo Martin 

Pan Petr Jan 

Pan Pokorný Zdeněk 

Pan Ptáčník Karel 

Paní Rejchrtová Alžběta 

Paní Rejchrtová Petra 

Pan Růžička Ondřej 

Pan Schneider Jan 

Pan Svoboda Josef 

Pan Šebesta Patrik 

Pan Šplíchal Karel 

Pan Štěpánek Petr 

Pan Těšitel Alois – pro zápis- člen volebního výboru 

Pan Vácha Filip 

Pan Vaněk Ivo 

Paní Zacharová Marie 

Pan Zicha Lukáš 

Paní Zykánová Jitka 

 Děkuji. 

 

(Tajná volba. Po vydání hlasovacích lístků dotaz, zda všichni odvolili. Poté sčítání hlasů. Po 

sečtení hlasů:) 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Požádal bych zastupitele do sálu, 

bude vyhlášení vítězů, poražených, stříbrných a bronzových medailí. 

 Nyní má slovo předseda volebního výboru. 

 

 Předseda volební komise pan Alois Těšitel: Dámy a pánové, dovolte, abych oznámil 

výsledky hlasování k předsedům jednotlivých výborů. 

Zápis o výsledku hlasování ohledně předsedy finančního výboru: vydané lístky 44, 

odevzdané 42, platné 28, neplatné 14. Paní Jana Niklová počtem 28 hlasů byla zvolena. 

(Potlesk.) 

Zápis o výsledku hlasování u předsedy kontrolního výboru: vydané lístky 44, 

odevzdané 42, platné 39, neplatné 3. Počty hlasů: Lucie Michková 28, Ivo Vaněk 6, Jarmila 

Machová 5. Slečna Lucie Michková byla zvolena. (Potlesk.) 

Zápis o výsledku hlasování u předsedy bezpečnostního výboru: vydané lístky 44, 

odevzdané 42, platné 27, neplatné 15. Patrik Šebesta – 27 hlasů, zvolen předsedou 

bezpečnostního výboru. (Potlesk.) 

Zápis o výsledku hlasování u předsedy výboru pro výchovu a vzdělávání: vydaných 

lístků 44, odevzdaných 42, platných 27, neplatných 15. Paní Marie Zacharová počtem 27 

hlasů se stala předsedkyní výboru pro výchovu a vzdělávání. (Potlesk.) 

 

Číslo usnesení Z1-10/2014. 

 

Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Gratuluji nově zvoleným šéfům 

výborů. Nyní postupujeme k bodu, který bude velice zajímavý, to je 

 

11.b) Dovolba členů Volebního výboru Zastupitelstva MČ Praha 4 
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 Otevírám rozpravu a žádám o návrhy na členy výše uvedených výborů, nebudu 

všechny 4 jmenovat. Pan Horálek Petr. 

 

 Zastupitel pan Petr Horálek, člen rady: Děkuji za slovo. Za klub ČSSD 

předkládáme tyto návrhy: 

 Jako člena kontrolního výboru paní Drahoslavu Krejčovou. 

 Jako člena finančního výboru pana Karla Ptáčníka a pana Petra Horálka. 

 Jako člena výboru pro výchovu a vzdělávání paní Mgr. Jiřinu Růžičkovou. 

 Jako člena výboru pro bezpečnost pana Karla Šplíchala. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji. Dalším přihlášeným je 

Kovářík Zdeněk. 

 

 Zastupitel pan Zdeněk Kovářík: Děkuji. Za klub ODS: 

 Do kontrolního výboru jsme již obsadili svého zástupce. 

Do finančního výboru Jaroslav Míth. 

Do výboru pro výchovu a vzdělávání Zdeněk Kovářík – čili navrhuji sám sebe. 

Do bezpečnostního výboru Aleš Borkovec. 

 

Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji. Dalším přihlášeným je 

pan kolega Vácha. 

 

Zastupitel pan Filip Vácha: Za TOP 09: 

Do kontrolního výboru nominujeme Ladislava Kunerta, Michala Hrozu. 

Do finančního výboru nominujeme Petra Kučeru, Jana Petra. 

Do bezpečnostního výboru mě – Filipa Váchu. 

Do výboru pro vzdělávání a výchovu kolegyni Jitku Zykánovou. 

 

Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji za návrh. Dalším 

přihlášeným je kolegyně Kotvová. 

 

Zástupkyně starosty paní Iva Kotvová: Za Trojkoalici navrhujeme: 

do finančního výboru Daniela Kunce, 

do kontrolního výboru – Petra Rejchrtová a Josef Svoboda, 

do výboru pro výchovu a vzdělávání – Petra Rejchrtová a Jana Niklová, 

do bezpečnostního výboru – Petr Kutílek a Jiří Bendl. 

 

Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji za návrhy. Dalším 

přihlášeným je pan Crkoň. 

 

Zastupitel pan Petr Crkoň: Za klub ANO navrhujeme: 

do kontrolního výboru paní Machovou Jarmilu, 

do finančního výboru pana Radka Lacka, 

do výboru pro výchovu a vzdělávání pana Lukáše Zichu, 

do bezpečnostního výboru pana Tomáše Hrdinku. 

 

Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji. Poslední přihlášený – 

vidím pana kolegu Schneidra. 
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Zastupitel pan Jan Schneider: Dobré odpoledne. Já si dovolím navrhnout do 

finančního výboru Pavla Caldra. 

 

Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji. Přihlášen je pan 

Janouškovec. 

 

Zastupitel pan Viktor Janouškovec: Já navrhuji do bezpečnostního výboru pana 

Zdeňka Pokorného a do kontrolního výboru pana Ivo Vaňka. 

 

Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji. Ještě vteřinu. Pan Vaněk 

do kontrolního. První návrh jsme nestačili zapsat. 

 

Zastupitel pan Viktor Janouškovec: Zdeněk Pokorný, bezpečnostní výbor. 

 

Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Takže vidím přihlášenou paní 

Drahušku Krejčovou. 

 

Členka volební komise paní Drahoslava Krejčová: Dobrý večer ještě jednou. 

Vzhledem k tomu, že kandiduji jako člen kontrolního výboru, ve smyslu volebního řádu 

rezignuji na funkci člena volební komise. Děkuji. 

 

Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji. Dalším přihlášeným pan 

Caldr. 

 

Zastupitel pan Pavel Caldr: Děkuji, dámy a pánové. Podle zákona o hlavním městě 

Praze není přípustné, aby zástupce starosty byl členem finančního výboru. Ne že bych to 

Honzovi Petrovi nepřál, protože vím, že ve výboru byl vždycky platný, ale nemůže mít tento 

souběh funkcí. Není přípustný. 

 

Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji za poznámku. Dalším 

přihlášeným je pan Bendl Jiří. 

 

Zastupitel pan Jiří Bendl: Děkuji za slovo. Dle volebního řádu – přijímám 

kandidaturu do výboru bezpečnostního, ale nemohu být zároveň ve výboru volebním. Takže 

také rezignuji na volební výbor. 

 

Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji. Takže tady vzniká 

problém volební komisi. Technická. 

 

Zastupitel pan Zdeněk Kovářík: Jestli mohu, není potřeba na příslušnou funkci 

rezignovat, stačí se nezúčastnit této volby a pokud budou zbudou ve volebním výboru alespoň 

3 členové, tak stále mohou tuto volbu uspořádat. To není spor, to není střet v okamžiku, kdy 

jste členem příslušného výboru volebního, ale vy se nemůžete při příslušné volbě práce 

volebního výboru účastnit. Čili jenom abyste zbytečně nerezignovali na členství ve volebním 

výboru, když můžete pracovat při dalších příležitostech, jenom se nezúčastníte této volby. 

Pokud tam zbudou alespoň 3 lidi, je to v pořádku. A 3 lidi nám tam ještě stále zbývají. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Zdeňku, máš možná pravdu, 

problém je, že tahle volba bude na počet hodně složitá, tam si myslím, že pokud by zůstali 

jenom 3 lidi, tak jim bude to sčítání trvat miliardu let. Já sám nevím, kolik je členů volebního 
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výboru. (Hlasy: 5.) Takže 3 zbývají. Takže doufám, že umějí počítat rychle. Dalším 

přihlášeným je pan Vácha. 

 

 Zastupitel pan Filip Vácha: Za TOP 09 žádám přestávku tříminutovou. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Tři minuty přestávka na žádost 

klubu TOP 09. 

 

(Přestávka.) 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Já bych požádal zastupitele, aby 

zasedli na svá místa, protože já se teď musím zeptat jednotlivých zastupitelů zeptat, jestli se 

svojí kandidaturou do výborů souhlasí. Před tím byl přihlášen Karel Ptáčník. (Nehovoří.) Nic, 

v pořádku. Pan Vácha ještě do rozpravy. 

 

 Zastupitel pan Filip Vácha: My jenom upravujeme nominaci do finančního výboru. 

Bude to Petr Kučera a Alois Těšitel. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Dobře. Nyní – a teď mi odpusťte, 

že to budu brát spíše po klubech než po jménech – končím rozpravu. Pardon, pan Těšitel. 

 

 Předseda volební komise pan Alois Těšitel: Pokud budu navržen, tak se musím 

vzdát činnosti ve volební komisi. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Ano, pro tuto volbu, rozumím. 

Takže já začnu tím, že se budu ptát jednotlivých zastupitelů, jestli se svou kandidaturou 

souhlasí. Budu to brát po klubech. (Všichni přítomní jmenovaní vyjádřili svůj souhlas nahlas 

prostřednictvím mikrofonu:) 

 Pan Jaroslav Míth – zřejmě dodáno písemně. Pan Aleš Borkovec. Je zde? Já bych 

poprosil, aby mikrofony fungovaly, potřebujeme to pro zápis. (Souhlasí.) Děkuji. Pan Zdeněk 

Kovářík. (Souhlasí a sděluje, že za pana Mítha mají souhlas písemně.) Děkuji. Já jsem říkal, 

že to bylo písemně. Pan Kunert. (Souhlasí.) Pan Hroza. (Souhlasí.) Pan Kučera. (Souhlasí.) 

Pan Těšitel. (Souhlasí.) Pan Vácha. (Souhlasí.) Paní Zykánová. (Souhlasí.) Pan Kunc. 

(Souhlasí.) Paní Petra Rejchrtová. (Souhlasí.) Pan Josef Svoboda. (Souhlasí.) Paní Petra 

Rejchrtová ještě jednou – tamto je školský výbor, to znamená dvě nominace, předpokládám, 

že souhlasí.) (Souhlasí.) Paní Niklová. (Souhlasí.) Pan Kutílek. (Souhlasí.) Pan Bendl. 

(Souhlasí.) Paní Machová. (Souhlasí.) Pan Lacko. (Souhlasí.) Pan Hrdinka. (Souhlasí.) Pan 

Zicha. (Souhlasí.) Pan Vaněk. (Souhlasí.) Pan Pokorný. (Souhlasí.) Pan Caldr. (Souhlasí.) 

 Doufám, že jsem na nikoho nezapomněl. (Námitky.) ČSSD jsem zapomněl. (Pobavení 

v sále.) Ti nesouhlasí s ničím. Pan Horálek. (Souhlasí.) Pan Ptáčník. (Souhlasí.) Paní 

Krejčová. (Souhlasí.) Paní Růžičková. (Souhlasí.) Pan Šplíchal. (Souhlasí.) Děkuji. 

 Doufám, že teď už jsem opravdu na nikoho nezapomněl. Myslím si, že pro to, aby se 

vyrobily lístky, budeme potřebovat jak dlouho? (Hlas: 10 minut.) Dávám 15 minut, protože si 

nemyslím, že to bude tak jednoduché. (Poznámka.) 

 Ano, ještě máme jeden problém, a to procedurální. Ve volebním výboru nám zbyli 

pouze dva lidé, což už není možné. Já dávám návrh na dovolení volebního výboru. Otevírám 

diskusi nad minimálně dvěma až třemi členy. Byl bych rád, kdyby každý, kdo nekandiduje, se 

mohl práce v tomto zúčastnit. První přihlášený – pan Caldr. 

 

 Zastupitel pan Pavel Caldr: Děkuji. Já navrhuji kolegu Schneidra. 
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 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji. Poprosím ještě aspoň o 

dvě jména. 

 

 Starosta pan Petr Štěpánek: Já navrhuji paní kolegyni Kotvovou, protože ta už je 

zvolená a nekandiduje tady. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Ano. A poslední? Karel Ptáčník. 

 

 Zastupitel pan Karel Ptáčník: Já navrhuji Jirku Bodenlose, ten také už je zvolen. 

(Pobavení v sále.) 

Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty:  Děkuji ti za to, že to můžu řídit 

a ještě to tady ke všemu počítat. Takže všichni vědí 3 jména, o kterých teď budeme hlasovat 

na doplnění volebního výboru: pan Schneider, paní Kotvová, pan Bodenlos. 

 

 Hlasujeme teď. (Hlasuje se.) Pro 36, proti 0, zdrželo se 0. 

Návrh na doplnění volebního výboru byl přijat. 

 Číslo usnesení návrhový výbor momentálně hledá, zjistí ho, a abychom to nezdržovali, 

vyhlašuji nyní 15 minut na volební lístky. 

 

Číslo usnesení Z1-11/2014. 

 

(Přestávka.) 

 

11.c) Volba členů výborů Zastupitelstva MČ Praha 4 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Prosil bych zastupitele a volební 

výbor, nebo zbytek volebního výboru do sálu, vyhlašujeme volbu členů 4 výborů. Nevím, 

jestli mám vysvětlovat – do finančního výboru volíme 8 lidí, do zbývajících 3 výborů volíme 

po 6 lidech. Dostanete 4 lístky, kroužkují se jména, ti, co nebudou zakroužkováni, nebo pokud 

bude zakroužkováno více lidí, bude lístek neplatný. Takže já začnu jmenovitě vyvolávat lidi, 

aby se zúčastnili volby. 

 

Pan Bendl Jiří 

Pan Borkovec Aleš 

Pan Caldr Pavel 

Paní Cingrošová Klára 

Pan Crkoň Petr 

Paní Eismannová Jaromíra 

Paní Gjuričová Adéla 

Pan Horálek Petr 

Pan Hrdinka Tomáš 

Pan Hroza Michal 

Pan Janouškovec Viktor 

Paní Jelínková Marie 

Paní Kotvová Iva 

Pan Kovářík Zdeněk 

Paní Krajcová Aneta 

Paní Krejčová Drahoslava 

Pan Kučera Petr 

Pan Kunc Daniel 
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Pan Kunert Ladislav 

Pan Kutílek Petr 

Pan Lacko Radek 

Pan Lébl Antonín ( 

(Poznámka z pléna mimo mikrofon.) Mně se pan Lébl neomlouval. 

Paní Machová Jarmila 

Paní Michková Lucie 

Paní Niklová Jana 

Pan Nikolo Martin 

Pan Petr Jan 

Pan Pokorný Zdeněk 

Pan Ptáčník Karel 

Paní Rejchrtová Alžběta 

Paní Rejchrtová Petra 

Pan Růžička Ondřej 

Pan Schneider Jan 

Pan Svoboda Josef 

Pan Šebesta Patrik 

Pan Šplíchal Karel 

Pan Štěpánek Petr 

Pan Těšitel Alois 

Pan Vácha Filip 

Pan Vaněk Ivo 

Paní Zacharová Marie 

Pan Zicha Lukáš 

Paní Zykánová Jitka 

Pan Bodenlos Jiří 

 Děkuji. 

 

(Tajná volba. Po vydání hlasovacích lístků dotaz, zda všichni odvolili. Poté sčítání hlasů. Po 

sečtení hlasů:) 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Než přijde volební výbor a 

seznámí nás s výsledky, chci omluvit nepřítomnost pana Štěpánka, pana Lébla a pana Lacka 

z důvodu zasedání zastupitelstva na hlavním městě Praze. 

 Požádám vás teď o klid. Za chvilinku se přiblíží výsledky a uvidíme, jestli si to 

zopakujeme. (Po chvíli:) 

 Požádal bych o klid, volební výbor vás seznámí s výsledky volby. 

 

 Předseda volební komise pan Alois Těšitel: Dámy a pánové, dovolte, abych vás 

seznámil s výsledky volby. Vezmu to postupně. 

 První je kontrolní výbor. Vydané hlasovací lístky 42, odevzdané hlasovací lístky také 

42, platné 41, neplatný 1. Počet hlasů pro jednotlivé kandidáty: Krejčová 34, Kunert 38, 

Rejchrtová 34, Svoboda 33, Hroza 33, Machová 28, Vaněk 14. Takže Krejčová, Kunert, 

Rejchrtová, Svoboda, Hroza a Machová byli zvoleni do kontrolního výboru. (Potlesk.) 

 Výbor pro výchovu a vzdělávání. Vydané lístky 42, odevzdané lístky taktéž 42, platné 

hlasovací lístky 39, neplatné 3. Počty hlasů: Růžičková 33, Kovářík 36, Zykánová 35, 

Niklová 36, Rejchrtová 34, Zicha 36. Všichni jmenovaní byli zvoleni do výboru pro výchovu 

a vzdělávání. (Potlesk.) 
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 Finanční výbor. Vydané 42, odevzdané 42, platné 41, neplatný 1 lístek. Počty hlasů: 

Ptáčník 36, Horálek 34, Kučera 34, Těšitel 36, Caldr 40, Kunc 30, Lacko 34, Míth 35. Všichni 

byli zvoleni. (Potlesk.) 

 Bezpečnosti výbor. Vydaných 42, odevzdaných 42, platných 41, neplatný 1. Počty 

hlasů: Šplíchal 34, Borkovec 36, Vácha 33, Kutílek 32, Bendl 33, Hrdinka 36, Pokorný 11. 

Takže Šplíchal, Borkovec, Vácha, Kutílek, Bendl a Hrdinka byli zvoleni za členy 

bezpečnostního výboru. (Potlesk.) 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji všem a volebnímu výboru 

za dobrou práci. 

 Nyní jsme u bodu 11.d). (Poznámka.) Pardon, ještě jsme u bodu 11.c), potřebujeme 

návrhový výbor a číslo usnesení. 

 

 Předseda návrhového výboru pan Petr Horálek: Já bych to doplnil, u předchozího 

bodu jsem neřekl číslo, bylo to 1Z-11/2014. Týkalo se to volby předsedů výborů. A teď pro 

organizační - u volby členů to bude číslo 1Z-12/2014. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji. Nyní jsme u bodu 

 

11.d) Volba tajemníků výborů Zastupitelstva MČ Praha 4 

 

 Tady dávám procedurální návrh na to, abychom tajemníky volili aklamací, aby to 

nebyla tajná volba, jedná se o úředníky. Já si myslím, že by v tom neměl být velký problém. 

(Nejsou námitky.) 

 

 Takže dávám hlasovat teď. (Hlasuje se.) Pro 34, proti 1, zdrželi se 2. 

Návrh byl přijat. 

 

 Tudíž tajemníky výborů volíme aklamací, to znamená veřejně. 

 Nyní jsme u bodu 11.d) Volba tajemníků a já jsem před tím požádal zvolené předsedy 

výborů, aby si rozmysleli, jaké tajemníky v tomto výboru chtějí mít. Většinou to bývají šéfové 

daného odboru. To znamená, já bych požádal o návrhy na tajemníky. První – Machová 

Jarmila. 

 

 Zastupitelka paní Jarmila Machová: Já jsem se hlásila k volbě tajemníků. Podle 

volebního řádu má být volba tajná. Tam není žádná výjimka, takže to nemůžete změnit 

usnesením. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: To můžeme, zastupitelstvo je 

vrcholný orgán a může toto změnit hlasováním. 

 

 Zastupitelka paní Jarmila Machová: Ano, ale zastupitelstvo dopoledne schválilo 

volební řád. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Já rozumím, ale pokud se dá 

procedurální návrh – a zastupitelstvo je nejvyšší orgán – tak toto může změnit. 

 

 Zastupitelka paní Jarmila Machová: To není pravda. 
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 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Dalším přihlášeným – pan 

Šebesta 

 

 Zastupitel pan Patrik Šebesta: Jestli můžu dát už návrh? (Souhlas.) Za bezpečnostní 

výbor Michal Hu, zaměstnanec Úřadu městské části Praha 4. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji. Dalším přihlášeným – 

pan Horálek. 

 

 Zastupitel pan Petr Horálek, člen rady: Děkuji. Já bych reagoval na ten spor 

ohledně volby. Ve volebním řádu, který jsme si schválili, se o volbě tajemníků píše, že volba 

tajemníků výborů zastupitelstva probíhá podle pravidel volby starosty. A když se podíváme 

na pravidla u volby starosty, tady se v článku 1 jednoznačně počítá, že jsou obě dvě možnosti, 

jak veřejné, tak tajné. To tady stojí jednoznačně napsáno. Takže volba aklamací je možná. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Dalším přihlášeným paní 

Niklová. 

 

 Zastupitelka paní Jana Niklová: Já navrhuji jako tajemnici finančního výboru paní 

Henrietu Stelmachovou. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji. Paní Zacharová. 

 

 Zastupitelka paní Zacharová: Navrhuji jako tajemníka pana Ing. Jaroslava Šafránka, 

referenta odboru kontroly. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji. Lucka Michková. 

 

 Zastupitelka paní Lucie Michková: Jestli se jedná o kontrolní výbor, nevím, jaká je 

dohoda, ale navrhuji paní Jarku Kulasovou jakožto vedoucí kontrolního. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Ano. Chci se zeptat, jestli zde 

jsou. (Poznámka.) Nemusí souhlasit, to já vím, jenom jsem chtěl, aby byli vidět, když tak. 

Hlásí se pan Hu, už ho vidím. Šafránek, Hu. Takže bezpečnostní výbor Michal Hu, finanční 

výbor paní Stelmachová, kontrolní výbor paní Kulasová, školství pan Šafránek. Všichni víme, 

o čem hlasujeme? (Všeobecný souhlas.) 

 

 Hlasujeme teď. (Hlasuje se.) Pro 30, proti 0, zdrželi se 3. 

Návrh byl přijat. 

 

 Technická. (Mimo mikrofon, nelze zaznamenat.) Pro steno – pan Svoboda byl pro a 

nebyl vidět. 

 Ještě návrhový výbor, potřebujeme číslo usnesení. 

 

 Zastupitel pan Petr Horálek, člen rady: Usnesení má číslo 1Z-13/2014. 

 

(Body 12. – 15. nahrazeny písmeny u bodu 11.) 

(16. Bod vyřazen.) 

 



1. (ustavující) zasedání ZMČ  26. 11. 2014 51 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Jelikož jsme nepřečíslovávali, 

nyní jsme u bodu 

 

13.  Stanovení výše měsíční odměny a stanovení výše náhrady ušlého výdělku 

pro rok 2015 neuvolněným členům ZMČ Praha 4 

 

 Je to návrh předložený radou, který je nutný ze zákona, takže já k tomu otevírám 

diskusi. Pan Petr. 

 

 Zástupce starosty pan Jan Petr: Děkuji za slovo. Já se omlouvám kolegům a 

kolegyním, nesouvisí to úplně s tímto bodem, nicméně jsem byl požádán kolegy Štěpánkem, 

Lackem a Léblem, abych je omluvil z dnešního jednání. (Pan zástupce starosty Bodenlos 

sděluje, že už byli omluveni.) Pardon, tak se omlouvám. 

Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Takže jsme zpátky u bodu č. 17. 

Otevírám rozpravu k tomuto bodu. Nevidím nikoho přihlášeného, uzavírám rozpravu. 

Požádám návrhový výbor. 

 

 Předseda návrhového výboru pan Petr Horálek: Děkuji. Jelikož nebyl žádný 

pozměňovací, návrh usnesení je v té podobě, jak jste to dostali do desek nebo na CD - návrh 

předložený radou, bude mít číslo 1Z-14/2014. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Takže: 

 

 Hlasujeme teď. (Hlasuje se.) Pro 36, proti 0, zdrželi se 2. 

Návrh byl přijat. 

 Nyní jsme u bodu 

 

14.  Zásady pro hospodaření v období rozpočtového provizoria městské části Praha 4 

na rok 2015 

 

 Všichni jste dostali materiály k době do desek nebo na CD. Je to v principu o tom, že 

nebude schválen rozpočet hlavního města Prahy, tím pádem nebude schválen ani rozpočet 

městské části do začátku příštího roku a městská část musí nějakým způsobem hospodařit. 

Otevírám rozpravu k tomuto bodu. Pan Kovářík. 

 

 Zastupitel pan Zdeněk Kovářík: Já mám, dámy a pánové, jednu prosbu. Nemám ani 

tak zásadní problém s obsahem toho materiálu, jenom si uvědomme, prosím, že v tomto 

zastupitelstvu je spousta zastupitelů, kteří nemají rozpočet roku 2014. Poprosil, zda by bylo 

možné, má-li městská část podle rozpočtového provizoria, které je do výše jedné dvanáctiny 

rozpočtu 2014, těm členům zastupitelstva, kteří nebyli v minulém období členy zastupitelstva, 

ten rozpočet, podle kterého se do jedné dvanáctiny bude měsíčně hospodařit, také poskytnout. 

Jinak je to poměrně bianco šek. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Já tomu rozumím, ale rozpočet 

městské části je veřejně na webu na 2004. Ještě jednou pan Kovářík. 

 

 Zastupitel pan Zdeněk Kovářík: Ještě jednou. Já samozřejmě chápu, že je na webu, 

přesto se domnívám, že není žádný problém pro těch 45 mínus počet, kteří pokračují 

z minulého zastupitelstva, to CD vyrobit a poskytnout. Myslím, že to není nic nestandardního, 

paní kolegyně Stelmachová to jistě zvládne hravě zajistit tak, aby to všichni měli k dispozici. 
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 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Dobře, postaráme se o to, aby 

každý ve svém budníku měl rozpočet roku 2014. Dalším přihlášeným – pan Janouškovec. 

 

 Zastupitel pan Viktor Janouškovec: Já mám technickou poznámku. Já nemám CD 

mechaniku, podle mě to je přežitek, nemůžeme používat e-mail nebo nějaké jiné moderní 

médium? 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Existuje takzvaná autorizovaná 

oblast městské části, na které je celý rozpočet možný ke stažení a k prohlédnutí. Ale 

samozřejmě, že se můžeme snažit i jinými způsoby k vám tento rozpočet dostat. Dalším 

přihlášeným – pan Pavel Caldr. 

 

 Zastupitel pan Pavel Caldr: Dámy a pánové, dobrý večer ještě jednou. O čem 

hlasujeme? Přece hlasujeme o tom, jestli úřad od ledna má prostor na to, plnit své smluvní 

vztahy nebo nemá. To, že rozdistribuujeme členům zastupitelstva rozpočet roku 2014 je 

hezké, mají ho ke stažení na webu, to já nezpochybňuji, ale přece jde o to, jestli zabráníme 

úřadu, aby mohl fungovat, nebo ne. Každý člen zastupitelstva, předpokládám, který 

kandidoval, tak by si měl některé věci ověřit, měl by něco trochu znát, i to, co třeba říká 

rozpočet městské části, ať už ho schvaloval kdokoli. My přece nemůžeme dopustit, aby úřad, 

a teď bez ohledu na koalici nebo opozici, od ledna nemohl plnit své smluvní závazky. To, že 

může být klidně v lednu, na konci ledna zastupitelstvo, které řekne „nebude to dvanáctina, 

bude to šestina, osmnáctina nebo cokoli jiného“, je přece fakt. A k tomu se zastupitelstvo 

určitě dá svolat. A já vnímám to, co tady říkal kolega Štěpánek dlouhá léta, že je třeba, aby 

zastupitelstva se konala každý měsíc, abychom tady neseděli do noci, tím nemyslím dnešní 

večer, který je složitý, nebo dnešní den, ale očekávám, že budou zastupitelstva četnější, a tam 

si to přece můžeme vyříkat. To znamená, klidně na konci ledna může být zastupitelstvo, které 

přijme opatření, pokud nebude rozpočet hlavního města Prahy schválen, do té doby nemůže 

schválit rozpočet ani městská část, tak můžeme přece naše rozhodnutí přehodnotit. Děkuji. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji za poznámku. Já už 

nevidím někoho jiného přihlášeného do rozpravy, to znamená, rozpravu končím, je to opravdu 

nutná záležitost pro fungování úřadu. 

 

Takže bych vás požádal o hlasování. (Hlasuje se.) Pro 37, proti 0, zdrželi se 3. 

Návrh byl přijat. 

 

Požádal bych o číslo usnesení. Petr Horálek. 

 

Předseda návrhového výboru pan Petr Horálek: Děkuji. Za návrhový výbor – to 

usnesení je takové, jaké bylo předloženo radou. Má číslo 1Z-15/2014. 

 

Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji. Nyní jsme u bodu 

 

15. Stanovení termínů zasedání ZMČ Praha 4 pro rok 2015 

 

 Tady musím říct, že zatím mám jenom jediné datum, protože nová rada ještě 

nezasedala a pan starosta je momentálně pryč, a to je 21. ledna 2015. Otevírám rozpravu 

k tomuto bodu. Nikdo se nepřihlásil, děkuji. 
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 Takže hlasujeme teď. (Hlasuje se.) Pro 37, proti 0, zdrželi se 2. 

Návrh byl přijat. 

 

 Požádám návrhový výbor. 

 

 Předseda návrhového výboru pan Petr Horálek: Číslo usnesení 1Z-16/2014. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji. Nyní jsme u bodu 

 

16.  Návrh k podpisu smlouvy o poskytnutí podpory ze Státního fondu životního 

prostředí ČR – Separace bioodpadů v městské části Praha 4 

 

 Proč to je na dnešním zastupitelstvu – máte to v materiálech. Jedná se o to, že žádáme 

tento fond o podporu a je nutné do konce listopadu, aby městská část podepsala smlouvu. 

Proto je to nyní, proto je to na tomto zastupitelstvu, i když je to víceméně pracovní materiál. 

Je to proto, abychom od fondu získali peníze. Otevírám diskusi k tomuto bodu. Pan Caldr. 

 

 Zastupitel pan Pavel Caldr: Děkuji. Nechci zdržovat, ale možná, aby to nebylo nefér 

a zůstalo to na starou radu, je potřeba říci, že jsme to v zastupitelstvu už měli, že jsme ten 

projekt schválili, ale protože smlouva musí do zastupitelstva, tak my ji tady máme dneska na 

stole. Je to historická záležitost. Jde jenom o to, že pokud bychom ji neschválili a nepodepsali, 

tak o ty prostředky přijdeme. Ale trošku mě mrzí, že tady není kolega Štěpánek jako starosta. 

Myslím si, že to není úplně důstojné. Já chápu, že má zasedání Zastupitelstva hlavního města 

Prahy, možná je to o tom, že by si lidé měli rozmyslet, jestli – dámy prominou – člověk sedí 

s jedním zadkem na dvou židlích. Možné to i vysvětluje ty věci, které se objevily na internetu, 

že se dělají různé schválnosti, ale rozhodně to nebylo městskou částí. Já si myslím, že by bylo 

fér tady říct, že já jsem zastupitelstvo svolal už 14. listopadu a magistrát byl až později. Tak to 

jenom pro zastupitele, aby věděli, že schválnost rozhodně nebyla na městské části a jestli ji 

někdo vyrobil, tak to nebyla městská část Praha 4. Omlouvám se, že to asi nebylo úplně 

k bodu, ale já jsem měl potřebu to říct. Děkuji. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Děkuji. Už nevidím nikoho 

přihlášeného k tomuto materiálu. Pan Šebesta. 

 

 Zastupitel pan Patrik Šebesta: Já jenom malou technickou – jestli by se 

nepřeformulovalo usnesení, místo „podpis smlouvy“ – „schválení smlouvy“. Je to technická. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Pavel Caldr se hlásí. 

 

 Zastupitel pan Pavel Caldr: Děkuji. Já vnímám, že šlo o to, aby v preambuli 

usnesení bylo ne „podpis smlouvy“, ale ke „schválení uzavření smlouvy se Státním fondem 

životního prostředí – Separace atd.“. Je nám jasné, že máme nového starostu, bylo to 

předkládáno v době do rady, kdy jsem ještě já byl starostou, to znamená, smluvní strany – 

městská část nebude zastoupená Pavlem Caldrem, ale Petrem Štěpánkem, to asi každý 

pochopil. Ve smlouvě zůstalo ještě moje jméno. Děkuji. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Takže pokud jsem to správně 

pochopil, bude to schválení podpisu smlouvy o poskytnutí podpory ze Státního fondu 

životního prostředí – Separace bidoodpadů atd. Všichni srozumitelně chápou, o čem budou 

hlasovat? (Všeobecný souhlas.) Dobře, děkuji. 
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 Takže hlasujeme teď. (Hlasuje se.) Pro 35, proti 0, zdrželi se 3. 

 Návrh byl přijat. 

 

 

Číslo usnesení 1Z-17/2014. 

 

 

 (Paní zastupitelka Niklová oznamuje nefunkčnost hlasovacího zařízení.) Jenom pro 

stenozáznam - paní zastupitelka Niklová hlasovala pro. 

 Tím jsme vyčerpali všechny body dnešního zastupitelstva, pokud se nemýlím. (Nejsou 

námitky.) Já vám všem – a tímto zastupitelstvo končím – děkuji za spolupráci. Technická. 

 

 Zastupitel pan Pavel Caldr: Pane předsedající, já se omlouvám, asi to vzniklo 

nedopatřením ještě na staré radě, ale vždycky posledním bodem zasedání zastupitelstva byly 

interpelace členů zastupitelstva, tak jak říká dnes jednací řád. Takže já věřím, že žádné nejsou 

– abychom někomu neupřeli možnost vyjádřit svůj názor. 

 

 Předsedající pan Jiří Bodenlos, zástupce starosty: Ano, děkuji za upozornění, sám 

jsem si to přečetl, ráno jsme to konzultovali, máte pravdu, zatím nebyly žádné, měly být dvě 

hodiny před tím. To znamená, nebyly žádné interpelace zastupitelů. 

 Když dovolíte, já dnešní zasedání Zastupitelstva městské části Praha 4 ukončím. Všem 

děkuji a přeji hezký večer. A pokud se neuvidíme, tak nějaký hezký dárek k Vánocům. 

 

(Jednání ukončeno v 18.53 hodin.) 

 

 

(Zastupitelé upozorněni na to, že je nutné kartičky odevzdat při odchodu ze sálu.) 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zapsala stenografka : Julie Jaklová 


